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LETO XXVI, ŠTEVILKA 6, 25.MAREC 1994, CENA 110,00 SIT

GORNJI GRAD
O I >  V e l i k i  n o č i

LJUBNO

GG NAZARJE V NEGOTOVOSTI
TISKANO NA EKOLOŠKEM - OKOLJU PRIJAZNEM PAPIRJU

Sprejet osnutek proračuna



m
m

g
m

ti
is

g
y

s
m

s
g

g
g

ig
m

ig
H

ii
m

ii
S

ig
m

m
tm

m
m

s
is

m
iS

im
im

m

a i i t i i i i i i i i i i i t i i i i i i i i i i i g i i i i i i ! i i i g i g i i t g i i i i i i t i i i t i i g ! ( i i g i i i i i i i i i i i ! i i i i ( i i i i m i i i g m t g i ( t i i i i i i i i i i i i i ! i i g i i i a

Mercator-Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje z. o. o.

S P O Š T O V A N I  K U P C I !
Da bodo VELIKONOČNI PRAZNIKI ŠE LEPŠI, SE OGLASITE V NAŠE 

POSLOVALNICE, KJER SE LAHKO OSKRBITE Z VSEM POTREBNIM PO IZ
REDNO UGODNIH CENAH.

-su h i želodec ....................... 1 .318,90SIT/kg
- suhi vrat ................................  745,90 SIT/kg
-dom ačašunka  ..................... 9 21 ,90SIT/kg
-roz ine  5 0 0 g .........................  156,90 SIT
- sladkor v prahu 500 g ............ 86,90 SIT
- olje Konzum 11 ..................... 169,90 SIT
- Nougat kocke 500 g ............ 201,90 SIT
- kava Santana 500 g-zrno . .  308,90 SIT
- velika izbira dežnikov že od 429,90 - 1.527,90 SIT
- jogging copati . . . .  1.466,90 - 1.899,90 SIT 
in še in še...

v

Želimo vam vesele praznike !
MOŽNOST NAKUPA NA VEČ OBROKOV BREZ OBRESTI!

SE PRIPOROČAMO!
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Poročno 
fotografiranje

-fotografiranje poročnega obreda; 
-fotografiranje v studiu;
-fotografiranje cerkvenega poročnega obreda; 
-fotografiranje na poročnem kosilu, večerji... 
(albumi, okvirji, povečave...)

Pokličite nas, da se pravočasno 
pogovorimo o vseh vaših željah!

EPSI d.o.o. Savinjska c. 4 
Tel.: 063 831-957 (vsak dan med 7.30 in 14.30) 

razen sobote, nedelje, praznikov

Kecenova 4».Celje «%
|M .  & | a x | ) | 6 |  j  442(300 |

NOVO ! NOVO ! NOVO
Cenjene kupce obveìèamù, da $mò odprti novo trgovino 
z  avto pločevino: ZASTAVA, WV GOLF, RENAULT, LADA, 

SAMARA, OPEL
Možnost naročita pločevine za ostala vozila.

Na zalogi imamo tudi stekla za omenjena vozila»•

P.E. PLOČEVINA še nahaja v KOCENOV! ul. 4, 
j e  korak odAVTgpiUS trgovine^ RAZLAGOVI % CELJE.

PRAVAim&VthA V S A J
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N A S L O V N I C A

Nazarje
pred 2.svetovno vojno

Gozdarstvo v 
negotovem položaju

G G  N a z a rje  j e  za ra d i o rgan izac ijsk ih , 
la stn in sk ih  in  k ad rovsk ih  sp rem em b , ki j ih  

te r ja  za k o n o d a ja , p r isiljen  od p u stiti
73 delavcev.

Izvršni svet o 
proračunu in Komunali

IS  SO  M o z ir je  j e  na sv o ji 2 . seji m ed  
d r u g im  r a zp ra v lja l tu d i o sta n ju  v  JP  

K o m u n a la  in  r a zrešil n jen eg a  d irek torja .

Zmagati na lokalnih 
volitvah

Č la n i z g o rn jesa v in jsk e g a  o d b o ra  SL S  so  se  
z b r a li n a  o b č n e m  zb o r u  n a  L ju b n em  ob  

S a v in ji in  si za sta v ili le to šn je  n a loge .

Obnova samostanske 
knjižnice

V  N a za rsk em  F ra n čišk a n sk em  sam ostan u  
naj b i s  p o m o č jo  d rža v e  in  lo k a ln e  sk u p n o s

ti  o b n o v ili sa m o sta n sk o  kn jižn ico .

Ob Veliki noči
K a k šn e  n a v a d e  in  o b iča je  so g o jili lju d je  

n e k o č  v  ča su  v e lik o n o čn ih  p ra zn ik o v  nam  
p r e d sta v lja  A le k sa n d e r  V id ečn ik

Bogastvo sadov v jeseni 
življenja

S a v in jsk e  n o v ice  n a  ob isk u  p ri B ogom irju  
S u p in u , ki p ri 8 4 -ih  letih  še  v e d n o  sk rb i, d a  

n e b i k a k šn o  lju d sk o  izro č ilo  u šlo  p o za b i.

a  izjava dr. Franca Zagožna o lem, da "je politični 
; : : : položaj v Sloveniji danes bolj nevaren, kot je bil

K  ■  leta 91, ko smo bili pred napadom armade", ni bila
B  JH  povsem brez osnove, čeprav se je komu zdela

močno pretirana, se je  na svojstven način potrdilo
K  minulo nedeljo. Afera Smolnikar, ki se je (ampak

zgolj za javnost) rodila s posredovanjem vojaške 
policije izven območja, na katerem naj b i takšno 

pristojnost imela, vsaj tako zatrjuje notranje ministrstvo, je  zadnji 
dokaz v prid trditvi, da so dogajanja v zakulisju slovenske politike še 
mnogo bolj zaostrena, kot se slikajo v medijih, če se torej celotno 
politično dogajanje interpretira v stilu dvoboja med Kučanom in Janšo, 
se istočasno vrši tudi opredeljevanje za to ali ono stran. Je pa med 
ljudmi zaznati tudi strah, saj ob kopici takšnih in drugačnih komentar
jev ne vedo več natančno, komu verjeti in komu ne. Kako naj se sploh 
odločijo, če jim že mediji, kaj šele politiki, dopovedujejo nekaj povsem 
nasprotujočih dejstev? Kakšno posledico bo za javno mnenje imelo 
stališče nekdanjih članov kolegija Odbora za varstvo človekovih pravic 
(med njimi je tudi takrat soobtoženi Franci Zavrl), odbor je pred petimi 
leti namreč branil četverico JBTZ, sedaj pa je  odločno na Smolnikarjevi 
strani, bo pokazal čas. Pa tudi to, kakšne posledice bo imela ta a fera 
za koalicijo, vlado in parlament ter seveda celoten slovenski politični 
prostor.

Takšno vzdušje v družbi je  najbrž vse prej kot primerno v dneh, ko 
praznujejo matere, v dneh, ko je pomlad še v povojih, v dneh, ko se 
bližajo velikonočni prazniki. Ljudsko izročilo nam govori, tudi o tem 
pišemo v tej številki, o različnih običajih v nekaterih zgornjesavinjskih 
krajih. Velikonočni prazniki so med ljudi po končanem postu vnesli 
optimizem, vero v dobro letino, ki je  nenazadnje pomenila boljše 
življenje. Danes je seveda drugače. Danes v času teh praznikov ostaja 
na cesti brez zaposlitve v naši dolini več kot sedemdeset ljudi, ki nimajo 
nobenega realnega razloga, da bi na svojo prihodnost gledali s 
pretiranim optimizmom. Kajti delovnih mest, o katerih sanjamo že 
nekaj tet, ko govorimo o razmahu drobnega gospodarstva, (še vedno) 
ni. In ko se človek pogovarja z uspešnimi poslovneži, ki so absolutno 
neobremenjeni z lokalnimi političnimi in gospodarskimi problemi 
Zgornje Savinjske doline, žalostno ugotavlja, da stojimo bolj ali manj 
na mestu, medtem ko se svet okoli nas vrti naprej - tako ali drugače. 
In da bo s centralizacijo oblasti (in denarja) v Ljubljani kvečjemu še 
slabše, če ne bomo znali in zmogli sami poskrbeti za svoj lastni razvoj.

Ste morda opazili večji obseg te številke? Kot vidite, se ustvarjalci 
časopisa trudimo, da bi vam ponudili čim več zanimivega branja. Koliko 
nam to uspeva, pa lahko poveste samo vi, spoštovani bralci, časopis 
je nenezadnje namenjen vam in ne obratno.

Tokrat sem bil malo daljši, pa drugič kakšen stavek manj! Prisrčno 
vas pozdravljam in vam želim mirne praznike!

Savinjske novice so štirinajstdnevnik tn izhajajo vsak drugi petek.Izdajatelj EPSI d.o.o. Savinjska c. 4, Nazarje, telefon 083/031-957, telefax 
063/832-303. Sofinancer SO Mozirje. Glavni m odgovorni urednik: Pratici Kotnik, uredniški odbor: Matko Lenarčič, A. Videčnik, Fi. Pintar, E. Mavrič, 
F Kotnik. Stalni zunanji sodelavci' Aleksander Videčnik. Edi Mavrič, Ciril Sem Tisk: IGEA d.o.o.T:Savinjska c. 2, Nazarje; žiro račun EPSI 52010- 
601-19030. Rokopise, Objave, razpise in oglase je potrebno dostaviti v uredništvo najkasneje osem dni pred izidom tekoče številke. Po mnenju 
Ministrstva:za informiranje RS (št. 23/130-02 z dne 26.2,92) šteje časopis med proizvode informativnega značaja, za katere se plačuje davek;od 
prometa proizvodov po stopnji 5%. Vsebina sestavkov, ki jih objavljamo v rubriki “Pisma bralcev" niso stališča uredniškega odbora. Prispevke 
podpisujte s polnim imenom in naslovom in naj ne obsegajo več kot 30 tipkanih vrstic. Uredništvo si pridržuje pravico krajšanja besedil. Objavljenih 
rokopisov in fotografij ne vračamo. Odpovedi sprejemamo samo za naslednje tromesečje.



Predsednik Skupščine občine Mozirje, Franc Miklavc, bo v naslednjih številkah Savinjskih novic pojasnil svoj pogled na 
tematiko lokalne samouprave. Tokrat objavljamo prvo nadaljevanje.
1. UVOD:
S transformacijo družbeno-ekonomskega sistema in osamosvojitvijo slovenskega naroda so nastale nove, kvalitetnejše osnove za potrebno preobrazbo 
naših družbenih odnosov. To pa pomeni preobrazbo tudi lokalne samouprave. Dolgoročno gledano: kvalitetno spreminjanje in izboljševanje odnosov 
med ljudmi na eni strani ter med ljudmi in pravnimi subjekti na drugi strani, v ožjem ali širšem okolju. Vplivnost na vsesplošno urejeno okolje je odločil
nega pomena za bolj ali manj ugodno počutje vseh, v določenem okolju živečih ljudi. Kajti le v urejenih odnosih se sprošča ustvarjalnost, ki je tako 
potrebna za naš nadaljnji razvoj in s tem za boljše, kvalitetnejše življenje. Cilj poglobljene lokalne samouprave ne more biti le razpravljanje ampak 
odločanje o razvoju lastnega okolja.
2. OSNOVNI CILJI LOKALNE SAMOUPRA VE:
Gledano iz opredelitve osnovnih ciljev lokalne samouprave pa je razpravljanje in samoupravno odločanje le sredstvo za uspešno realizacijo postavljenih 
ciljev. Seveda je ta rezultat povezan tudi z uspešnim vodenjem bodoče občine. Globalni cilji reforme lokalne samouprave pa bi bili naslednji:
- skladen razvoj celotne skupnosti, s sočasnim razvojnim planiranjem,
- racionalno in kvalitetno odločanje občanov in s tem nadaljnja uveljavitev tega principa družbeno-ekonomskih odnosov,
- uveljavitev pluralnosti mišljenj, razprav, predlaganj... vendar po sprejetem sklepu spoštovati odločitev volilnega telesa,
- kvalitetnejše bivalno okolje v najširšem pomenu te besede,
- oblikovanje strategije povezovanja v širšem okolju, zaradi uresničevanja skupnih, širše opredeljenih potreb,
- skupno opredeljevanje za pridobivanje potrebnih finančnih sredstev,
- uresničevanje volilne pravice za direktno voljene organe bodoče občine itd.
Seveda so to cilji,ki jih je možno tudi razširiti, drugače opredeliti, vendar bo potrebno določiti tudi prioritete, vire financiranja, dinamiko uresničevanja ter 
določiti zadolžitve (izvajalce). Pri tem ne smemo pozabiti na nadzorno funkcijo, ki jo bodo morale bodoče občine bolj uspešno opravljati, kot to izvršujemo 
sedaj.
3. FUNKCIJE NOVIH OBČIN:
Sedanja velikost, strukturalna razporeditev in funkcije sedanje občine ne ustrezajo uresničitvi dogovorjenih ciljev bodoče lokalne pristojnosti in 
organiziranosti. Današnja organiziranost občin je premalo naravnana na opravljanje lokalnih zadev in s tem zadovoljevanje lokalnih potreb. V sedanjih 
občinskih organih in upravnih službah je vse preveč prisoten element podaljška državnih resornih organov. Veliko odlokov in drugih občinskih predpisov 
pomeni večkrat le izvajanje zakonov in drugih državnih predpisov.
S tem pa seveda ni rečeno, da sedanje občine, predvsem pa njeni organi, razvojno niso bili uspešni.
Zelo uspešno so delovale in še delujejo krajevne skupnosti in v njih razna društva pa tudi prizadevni 
posamezniki.
Rezultati tega uspešnega dela so vidni v:
- šolskih objektih,
- moderniziranem cestnem omrežju,
- preskrbi z električno energijo,
- uresničitvi razvojnega koncepta kmetijstva,
- številnih delovnih mestih po podjetjih,
- zgrajenih stanovanjskih hišah ter stanovanjih v blokih,
- obnovljenih, razširjenih zdravstvenih domovih,
- številnih osebnih avtomobilih,
- uresničitvi splošnega zdravstvenega in pokojninskega zavarovanja itd.
Vse to se seveda meri in odraža z današnjim doseženim standardom, z današnjo kvaliteto življenja.
Več kot očitno pa je, da z doseženim ne smemo biti zadovoljni. Vedno moramo biti ustvarjalni, postavljati 
nove, višje cilje in seveda zato tudi prilagajati organiziranost in tako določiti nove funkcije (nove) 
organizacije, ki bodo v tem primeru nove bodoče občine. Funkcije le-te bi bile določene z naslednjimi 
agregati:
- osnovna preskrba prebivalstva z življenjskimi in ostalimi potrebščinami,
- dostopnost do primarne zdravstvene in socialne zaščite,
- zagotavljanje osnovnega izobraževanja,
- osnovna komunalna opremljenost,
- osnovne prometne in PTT storitve,
- zagotovljeni osnovni pogoji za športno in kulturno dejavnost,
- zagotavljanje požarne varnosti, civilne zaščite,
- zagotavljanje racionalne rabe prostora,
- ustvarjanje pogojev za razvoj gospodarskih dejavnosti in podobno.
Kot vidimo, so naloge in pristojnosti bodočih občin kar široko in zahtevno opredeljene. Nesporno je zato 
nujno potrebno zelo odgovorno pripravljanje za organiziranje bodočih občin, da bo možno v njih 
zagotavljati uresničevanje postavljenih funkcij (nalog).
Zelo pomemben je, ob nastajanju novih občin, vidik zbliževanja občanov do organov občine na eni 
strani, na drugi strani pa oddaljevanje od državnih organov. Splet celotnih okoliščin bo mnogo laže 
obvladljiv v tistih občinah, ki bodo imele ustrezne kadrovske rešitve. Zato ni od muh reci, da je kadrovska 
komponenta lahko odličilna za oblikovanje novih občinskih središč. Nosilci bodočih funkcij bodo morali 
voljno prevzemati naloge, saj je predvideno, da bi bili funkcionarji bolj ali manj neprofesionalci.

PREDSEDNIK
( SE NADALJUJE ) Skupščine občine Mozirje

Franc MIKLAVC, ing. les. ind.

Turist bo 
pospravil 
pogorišče

Bojazen, da bo pogorišče diskoteke Jumbo 
kazilo podobo vstopne cone v Savinjski gaj celo 
v začetku sezone, se, kot kaže zaenkrat, ne bo 
uresničila. Nazarski Turist kot lastnik objekta bo 
pogorišče ne glede na to, da požigalec še ni znan, 
lahko pospravil. Na istem mestu nadomestnega 
objekta ne bo, čemur je kriv nerešen zemljiško 
lastninski spor in načrtovana ureditev nabrežja 
Savinje. Nekateri so mnenja, da je celo bolje 
tako.

KFJoto: C.SEM
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GG Nazarje
(M m iyo  v lieg s :« i  piložajn

O Gozdnem gospodarstvu Nazarje smo zadnjič pisali konec lanskega decembra, tik pred referen
dumom kmetov lastnikov gozdov in tik pred prisilno poravnavo dolgov Glina. Določila nekaterih 
zakonov, še največ Zakona o gozdovih, terjajo od GG-ja organizacijske, lastninske in kadrovske 
spremembe, ki bodo, kot vse kaže, stopile v prakso v začetku letošnjega drugega tromesečja. Kaj 
to v praksi pomeni za nazarsko Gozdno gospodarstvo, smo povprašali direktorja Milana Cajnerja.

odlašala z ureditvijo pogojev za izvajanje gozdarskih del ?

MILAN CAJNER: Res je, temeljite zakonske spremembe na področju gozdarstva se pričnejo v celoti izvajati čez nekaj dni. Kot sem 
pojasnil že decembra, se gozdna gospodarstva delijo na tri dele: javno gozdarsko službo, ki se organizira v Zavod za gozdove Republike 
Slovenije, zasebni lastniki gozdov se organizirajo v skladu z zakonom o zadrugah in ostane še izvajalski del družbenega podjetja, ki 
nadaljuje s storitvami na področju gozdne proizvodnje in na trgu.
SN: Kako trenutno poteka obrazložena reorganizacija?
MILAN CAJNER: Država zamuja z organizacijo zavoda za gozdove za pol leta. Tudi drugi postopki so v zamudi za približno tri mesece. 
Čeprav so ta trenutek še prisotni zapleti glede organizacije javne službe, zadnji dogodki kažejo, da bo po trdih pogajanjih z Ministrstvom 
za kmetijstvo in gozdarstvo v aprilu le prišlo do operativnega izvajanja in zaposlitve delavcev javne gozdarske službe. S tem bodo na 
nek način izpolnjeni predpogoji za izvajanje zakona o gozdovih na področju gospodarjenja z gozdovi in seveda pogoji za dokončno 
preoblikovanje gozdnih gospodarstev.
SN: Kako je  z razzdruževanjem na podlagi referendumske odločitve kmetov lastnikov gozdov?
MILAN CAJNER: Kot je znano, so se kmetje lastniki gozdov odločili za priključitev k obstoječi Zgornjesavinjski kmetijski zadrugi. Trenutno 
so v zaključni fazi dogovori glede razdelitve premoženja, ki naj bi bili končani do konca meseca.
SN: Ostane torej še izvajalsko podjetje. Kako bo z njim?
MILAN CAJNER: Zaradi že znanih težav v gozdarstvu, vezanih na spremembo lastninske strukture, in pogojev za izvajanje gozdarske 
proizvodnje je največ resnih in kritičnih težav vezanih prav na ta segment. GG Nazarje je pred pričetkom teh procesov leta 1989 zaposloval 
še 380 delavcev, konec leta 1993 le še 213. Po predvidenih spremembah v mesecu aprilu bo 38 delavcev prezaposlenih v zavod za 
gozdove, 9 delavcev v M-ZKZ Mozirje za opravljanje dejavnosti zasebnega sektorja, glede na pogoje dela pa bo v izvajalskem podjetju 
ostalo 73 delavcev za nedoločen čas in 20 delavcev na območju Luč za določen čas. Jasno je torej, da bo pri tej preobrazbi po prvem 
aprilu ostalo brez dela kot trajni presežek 73 delavcev, kar je za to dolino gotovo zelo problematično. Poleg tega velja še posebej poudariti, 
daje v procesu denacionalizacije začel teči postopek za vračanje gozdov ljubljanski nadškofiji in da za izvajanje del v teh gozdovih razen 
načelnega dogovora z nadškofijo še ni končne rešitve. Na izvajalska dela v teh gozdovih pa je vezano kar 52 delavcev, katerih zaposlitev 
je torej v primeru nepredvidenih zapletov tudi vprašljiva.
SN: Na občnem zboru gozdarjev ste predstavnika pristojnega ministrstva opozorili tudi na pojave sive ekonomije. Morda lahko 
o tem povest kaj več?
MILAN CAJNER: Dejstvo je, da pogoje organiziranja f j j fe p  W M̂S
gozdne proizvodnje poleg samih lastninskih sprememb iz- * ». , f |  *'• ,
razito onemogoča tudi t.i. siva ekonomija. Kljub zakonskim ' * ' 9 b S$S&- h  .&*•
določilom Ministrstvo za kmetijstvo in gozdarstvo še vedno l ö i f C  ! j g j
iz povsem nerazumljivih razlogov ni izdalo pogojev za iz- S l *  » ffo  llfc g a p
vajalce del v gozdovih. Takšno stanje anarhije, ki je pos- A
ledica neurejenih razmer, pa ne vpliva le na neenakovredno - $  v
tržno tekmovanje v sami gozdarski proizvodnji, temveč se * . \  J *  , ’’ !
veliko te anarhije skozi spretne trgovce preseli tudi na j ,Vy !.
področje predelave lesa. S takšno politiko si sicer na kratek
rok z izogibanjem obveznosti do države lahko neupravičeno l l j |
opomorejo posamezniki, razvoj doline, ki je ključno odvisen 
prav od gozdov in predelave lesa, pa se s tem nevarno bliža 
izredni krizi in.nazadovanju, ki jima je bila dolina priča pred 
drugo svetovno vojno.
SN: Država se torej kaže vse prej kot zaveznik dobrega 
gospodarjenja pod enakimi pogoji?
MILAN CAJNER: Država se žal ne kaže nesposobna samo 
na urejanju zakonodaje na področju gozdarske proizvodnje 
in primarne lesne predelave. Njena negativna vloga se Kako dolgo bo <
odraža tudi pri odnosu do podeželja. Kot primer tega lahko 
zapišete zaskrbljujočo ugotovitev, da kljub znani problematiki prometne infrastrukture na podeželju, zlasti gozdnih cest, ki so ključnega 
pomena za obstoj in razvoj hribovskih kmetij, država Slovenija v letošnjem proračunu za ta namen ne predvideva niti tolarja. V novih 
materialnih pogojih tudi GG Nazarje ni več v stanju prevzemati odgovornost za vzdrževanje gozdnih cest, negotovo pa je tudi vključevanje 
lastnikov gozdov v reševanje te problematike. Vodna ujma leta 1990 nam je bila draga šola in opozorilo, kaj pomeni vzdrževanje cest za 
njihovo prevoznost, zato je zanemarjanje s strani države preprosto nerazumljivo. Tudi lažno upanje, da bodo z lokalno samoupravo ti 
problemi lažje rešljivi, je popolnoma odveč.

tekst: K F, foto: C.Sem
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PTT PE Celje
Smeli razvojni 

načrti
Poslovna enota slovenskega PTT podjetja iz Celja 
je v četrtek, 10. marca, na novinarski konferenci 
predstavila svoje lanske poslovne rezultate in 
letošnje načrte.

Jože Palčnik, pomočnik generalnega direktorja, je uvodoma povedal, 
da celjska enota PTT v sklopu celotnega javnega podjetja predstavlja 
13% glede na število prebivalcev in 10% glede na kapacitete in je po 
velikosti tretja največja. Sestavljajo jo delovna enota Pošta, DE 
Telekomunikacije in strokovne službe.

Na področju PE Celje posluje 66 ptt enot, v katerih pripravljajo uvedbo 
novih delovnih časov in posodobitev storitev. Med ostalimi naj bi 
posodobili tudi pošto na Rečici ob Savinji, za katero še iščejo ustrezno 
novo lokacijo oziroma
prostore. V PTT pod
jetju ne razmišljajo o 
ukinitvi katerekoli 
pošte, saj se s 
pričakovano lokalno 
samoupravo pojavljajo 
celo nove potrebe, pač

pa čakajo na sprejem 
ustreznega zakona, ki 
bo omogočal oddajanje 
manjših pošt v najem 
fizičnim in pravnim 
osebam. Glede tega so 
torej krajani Šmartnega 
ob Dreti brez skrbi.

Na področju telekomunikacij je  najbolj značilen podatek število 
telefonskih naročnikov na 100 prebivalcev. PE Celje je imelo lani le-teh
20,7 (občina Mozirje za Celjem in Velenjem na tretjem mestu v njej 
17,7), cilj za konec letošnjega leta je 23,1 (Mozirje na četrtem mestu 
19,6), kar pa je še vedno spodnji razred razvitosti v slovenskem prostoru. 
Vzrok temu je predvsem konfiguracija območja z malo centri in 
velikimi redko naseljenimi območji, ki pogojuje višje stroške izgradnje 
telefonskega omrežja. V celjski poslovni enoti so lani dosegli 
poenotenje cene za telefonski priključek, ki znaša 113.664 SIT. Da bi 
pospešili izgradnjo telefonskih priključkov, so preko mnogih krajevnih 
skupnosti sklenili dogovor, da bodoči naročniki kreditirajo PTT v višini
1.000 do 2.000 DEM, odvisno od geografske in demografske strukture 
območja.

V letošnjem letu želi PTT podjetje doseči korekcijo cen svojih storitev, 
saj so sedanje, kot so zatrjevali predstavniki na tiskovni konferenci, 
mnogo prenizke tudi v primerjavi z evropskimi. Glavna naloga 
slovenskega PTT podjetja bo pričetek izgradnje optičnega križa, ki bo 
z optičnimi kabli preko našega omrežja povezoval Italijo in Madžarsko 
ter Avstrijo in Hrvaško. Drugi zelo pomemben objekt bo dograditev 
vseh EWSD telefonskih central, ki združujejo prenos govora in teksta, 
kar je še posebej važno za poslovne uporabnike. Gradili pa bodo tudi 
osnovno telefonsko omrežje. Na območju sedanje občine Mozirje je v 
načrtu dograditev telefonskega omrežja na Rečici ob Savinji, v Nazarjah 
in v Kokarjah. V Gornjem Gradu bodo ob dograditvi omrežja zamenjali 
tudi telefonsko centralo. Pogovori o možnostih dograditve omrežja pa 
tečejo tudi v Solčavi.
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' P o d j e t n i š k i  k o t i č e k

V občini Mozirje se srečujemo s precejšnjo nepovezanostjo gospo
darstva. Na eni strani se rojevajo nove enote malega gospodar
stva, ki se ubadajo z začetniškimi težavami, predvsem s 
problemom plasmana svojih izdelkov, na drugi strani pa bi 
določene, praviloma večje gospodarske enote potrebovale 
kapacitete, oziroma iščejo dopolnilne programe svojim, že 
utečenim programom.

Perspektiva gospodarstva je torej v povezavi enakih in sorodnih 
dejavnosti po posameznih območjih, kar bi omogočilo racionaliza
cijo poslovanja, s skupnim nastopom na trgu. V svetu nastajajo na 
posameznih gospodarskih območjih tako imenovani "grozdi pod
jetij", kar pomeni kooperacijsko povezavo sorodnih manjših 
gospodarskih enot, ki delajo v skupnem interesu, takemu razvoju 
pa se prilagaja tudi šolstvo in vsa potrebna infrastruktura območja. 
Problema povezovanja se tudi v našem okolju zavedamo že nekaj 
časa, predvsem ob ustanavljanju novih, pogosto nebogljenih enot 
malega gospodarstva, ki z malim številom zaposlenih ne morejo 
obvladovati vseh poslovnih funkcij in potrebujejo tesnejšo pove
zavo z že uveljavljenimi enotami malega gospodarstva.

Vsi, ki ste se prijavili na natečaj za pridobitev kredita, ki ga je 
razpisala občina Mozirje decembra lani, upravičeno postajate 
nestrpni. Rok za prijavo je potekel 17. januarja, odgovorov na vloge 
pa še vedni ni. V informacijo vsem zainteresiranim povejmo, da se 
je ugotovila neusklajenost razpisa z akti, na katerih je razpis 
temeljil, zato morajo pristojni organi najprej uskladiti te dokumente. 
Tako lahko v kratkem pričakujemo ponovni razpis, z zelo kratkim 
rokom za prijavo. Odgovorni na občini zagotavljajo, da razpis ne 
bo povezan z dodatnimi stroški prosilcev, ki so se prijavili na prvotni 
razpis, v poštev za pridobitev kredita pa pridejo poleg teh tudi novi, 
ki bodo izpolnjevali pogoje novega razpisa. Zadeva naj bi stekla 
sredi aprila.

Vida Skok
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« GOSPODARSKA ZBORNICA SLOVENIJE 
Z OBMOČNA ZBORNICA VELENJE 
% TRG MLADOSTI 2, p.p. 45 
» 63320 VELENJE
S TELEFON: 063/856-920
*  TEUFAX: 063/855-645
St

l  ZADEVA: POSLOVNE INFORMACIJE
« 1. Obveščamo vas, da pripravlja Gospodarska zbornica Slovenije v sodelovanju z
k Norwegian Trade Council-om, 1-dnevno Slovensko- norveško poslovno konferenco, ki
* bo predvidoma v drugem tednu meseca junija tega leta (7. ali 9. junija).
« Poslovna konferenca bo potekala v prostorih Norwegian Trade Councila, v OSLU.
ÜÜ V kolikor ste zainteresirani za udeležbo na poslovni konferenci vas prosimo, da svoj
* interes za udeležbo prijavite (obrazci so na razpolago na GZS - Območni zbornici Velenje,
« Trg Mladosti 2).
a Stroške potovanja krije vsak udeleženec sam.
* Poslovna konferenca po potekala v angleškem jeziku, prevajanja ne bo.
» 2. Trgovinsko-industrijska zbornica županije Veszprem in GZS Območna zbornica za
« Pomurje organizirata srečanje s poslovno borzo med madžarskimi in slovenskimi 
« gospodarstveniki, ki bo v ČETRTEK, 19. MAJA 1994 OB 11.00 URI V VESZPREMU NA 
Z MADŽARSKEM.
“ Na poslovnem srečanju bodo prisotne naslednje gospodarske panoge:
» - strojna industrija, - elektro industrija in elektronika, - lesna industrija, - avtomobilska
k industrija - rezervni deli, - kmetijstvo in prehrambena industrija, - tekstilna industrija, - 
“ kemična industrija 
® - gradbeništvo, - trgovina,- turizem
« Rok za prijavo slovenskih podjetij je 30.03.1994
* Kotizacije za udeležbo na poslovnem srečanju ni!
m 3. Prejeli smo nov predlog carinskega zakona, ki je na voljo na Območni gospodarski 
S zbornici Velenje.
® 4. Prejeli smo obvestilo o evidentiranju interesentov za gradnjo na območju ZN OBRTNA
s CONA STARA VAS - I. faza, ki predvideva izgradnjo sedmih delavnic. Podrobnejše
* informacije lahko dobite na SKLADU STAVBNIH ZEMLJIŠČ OBČINE VELENJE.
se

*  PODROBNEJŠE INFORMACIJE IN PRIJAVNICE LAHKO DOBITE NA 
" GZS - OBMOČNI ZBORNICI VELENJE, TRG MLADOSTI 2, VELENJE.

TELEFON: 063/856-920 
Z TELEFAX: 063/855-645
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JP Komunala Mozirje
Kako deluje čistilna naprava Mozirje

Čistilna naprava Mozirje, kot je znano, je zgrajena na desnem bregu Savinje za naseljem Loke, je pričela 
obratovati januarja 1993. Njena kapaciteta je 2000 EE, kar predstavlja možnost priključitve približno 2000 
oseb. Princip njene tehnologije je bio disk. Kakšne izkušnje ima po dobrem letu obratovanja njen 
upravijalec JP Komunala?

' Analize vtočnih in iztočnih voda, ki jih opravljata ER ICO Velenje -Zavod za ekološke raziskave in Zavod za zdravstveno varstvo Celje, kažejo na učinkovito 
delovanje čistilne naprave, saj so vsebnosti biološke in kemijske onesnaženosti 2 do 4-krat nižje od dovoljenih. Večina individualnih stanovanjskih hiš, 
ki so posredno priključene ha čistilno' napravo, še nima urejenega direktnega priklopa na kanalizacijo. Še vedno uporabljajo greznice, kar po tehnični

plati pomeni redčenje vtočne vode, po finančni plati pa dvojni strošek koristnikov, 
saj morajo poleg čiščenja odpadnih voda (kanalščine) plačati tudi občasno črpanje 
iz greznice.
Na čistilno napravo Mozirje so Nazarjah priključeni novi bloki, Cvetlična ulica, del 
Glina, grad Vrbovec, obrtna cona, MGA in del Elkroja, v Mozirju pa novejši del, ki 
leži desno brežno od Trnave, Trate, bloki, območje okolice šole in Podvrh. Količina 
vode, ki priteče od sedanjih koristnikov, čistilno napravo polno obremenjuje. 
Dograjevanje sekundarne kanalizacije na tem območju bo v prihodnosti pogojeno 
z istočasnim dograjevanjem čistilne naprave same, za kar pa obstajajo objektivne 
tehnične in prostorske možnosti.
In kako je drugod? V Lučah je zgrajena tako čistilna naprava kot tudi primarna 
kanalizacija. V letošnjem letu načrtujejo priklop posameznih vej in zagon ČN. Za 
čistilni napravi Ljubno in Rečica je nabavljena ustrezna oprema. Lokacija prve je 
predvidena pri Kovinarstvu. Primarna kanalizacija ob Ljubnici je zgrajena, gradnja 
poteka naprej. Rečička ČN naj bi stala v Spodnji Rečici,za obe pa manjkajo vodno 
gospodarski pogoji, na osnovi katerih bo mogoče pridobiti lokacijsko in gradbeno 
dovoljenje zanju. Ob tem pa ostaja nedorečeno tudi financiranje njune izgradnje, 
saj je po ugotovitvah nadzornega odbora javno podjetje Komunala stroške 
nekaterih drugih investicij poravnavalo iz sredstev, namenjenih za komunalno 
infrastrukturo.
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letu 1993
Po zbranih podatkih po popisu paše na skupnih in zasebnih planinah 
lahko rečemo, daje bila pašna sezona v letu 1993 uspešna. Na planinah 
se je prepaslo kar 20% več goveje živine kot leto prej, 1 % manj konjev 
in 3,6% več ovc. Tudi število kmečkih gospodarstev, ki so pasla živino 
na planinah se je povečalo za 14,5%. Iz teh podatkov vidimo, da paša 
na planinah pridobiva na pomenu, marsikje pa je pripomogla k ublažitvi 
posledic dvoletne suše, k ije  močno prizadela vse živinorejce.
Pašna sezona se je za govejo živino pričela v drugi polovici maja, na 
ovčjih planinah pa 14 dni prej, trajala pa je vsaj teden do štirinajst dni dlje 
kot prejšnja leta. Na 49 skupnih in zasebnih planinah se je paslo 1.415 
glav goveje živine 152.327 pašnih dni, 107 konjev 11.229 pašnih dni in 
569 ovc 75.547 pašnih dni.
Planinsko pašništvo je že drugo leto zapored podprla tudi država iz 
naslova finančnih intervencij za ohranjanje in razvoj kmetijstva ter proiz
vodnje hrane za leto 1993. Na ta način seje vsaj delno ublažila vsakoletna 
finančna stiska pašnih skupnosti, saj so se vse skupne planine odločile, 
da vložijo sredstva v večjo produktivnost pašnikov in ureditev objektov, 
lastniki zasebnih planin pa prav tako skrbijo za urejenost svojih pašnikov. 
Upamo, da bo planinska paša tudi letošnje leto finančno podprta s strani 
države in da bodo imeli po končanem vračanju zemlje tudi novi lastniki 
razumevanje za potrebe članov pašnih skupnosti, saj so urejene planine 
naša skupna dobrobit in skrb.

Kmetijska svetovalna služba 
Bernarda Prodnik

P O L I T I K A

POSLANSKA PISARNA
"Čas zaprtosti je minil. V parlamentu smo zaradi vseh prebivalcev 
Slovenije. Želimo dialog, da bi izvedeli, kakšna so vaša stališča in 
mnenja, kritike in pohvale, želje in predlogi, težave in problemi, 
da bi našli rešitev. Želimo, da bi nas spoznalo kar največ občank 
in občanov. Zato z veseljem odpiramo vrata parlamenta", je 
zapisano v brošuri Poslanske pisarne.
Zakon o poslancih v 35. členu določa organiziranje poslanskih 
pisarn v volilnih enotah. Poslanci tako del svojih dolžnosti do 
državljank in državljanov opravijo v teh pisarnah. Tudi v občini 
Mozirje odpiramo poslansko pisarno, ki bo imela sedež v prostorih 
SO Mozirje (pisarna predsednika SO).
Poslanec dr. Franc ZAGOŽEN bo prisoten:
- 5. in 11. aprila
- 3. in 9. maja
- 6. in 13. junija
- 4. in 11. julija
- 5. in 12. septembra
- 3. in 10. oktobra
- 7. in 14. novembra
- 5. in 12. decembra 
od 8. do 10. ure.
Poslanec Ivo VERZOLAK pa bo prisoten vsak prvi ponedeljek v 
mesecu od 10. do 12. ure.
Da bi ta poslanska pisarna resnično zaživela v neposrednem stiku 
z volilci, Vas vabimo, da se oglasite s svojimi predlogi, težavami itd. 
pri naših poslancih.

SKUPŠČINA OBČINE MOZIRJE

Čistilna naprava v Mozirju

Pašna sezona na 
planinskih pašnikih v
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IS SO Mozirje

O proračunu in Komunali
Druga seja novega občinskega izvršnega sveta je bila v četrtek, 8. marca. Kljub prazniku je bila 
zelo delovna, saj so člani IS med drugim obravnavali tudi osnutek letošnjega občinskega 
proračuna in problematiko javnega podjetja Komunala Mozirje. Seja se je zato razvlekla kar na 
šest ur in pol.

Izvršni svet seje najprej lotil težav s prostori ambulante v Solčavi, ki se zaradi neustreznosti ne morejo več uporabljati v ta namen. Ker bi jih za svoje 
potrebe in potrebe GRS želela KS Solčava, katere predsednik Damjan Haudej je tudi prisostvoval tej točki, je izvršni svet sklenil, da se oddajo KS 
Solčava v najem brez razpisa in brez plačila najemnine, najemnik pa je dolžan pokrivati stroške vzdrževanja.
IS je v nadaljevanju seje najprej potrdil osnutek odloka o zaključnem računu proračuna za lansko leto, le-ta izkazuje ob prihodkih 458.813.235,82 
SIT presežek v višini 458.267,42 SIT, nakar se je začela obravnava osnutka proračuna za leto 1994. Slednji naj bi bil težak dobrih 504 milijonov 
tolarjev. Dohodnina kot glavni vir prihodka v njem predstavlja več kot 53%, vendar le 40% od njene skupne vrednosti, kolikor jo zberemo v naši 
občini, tukaj tudi ostane. Pomemben je tudi podatek, da glede na izražene potrebe koristnikov proračunskih sredstev zmanjka denarja v višini
155.605.000 SIT. Po sicer dinamični razpravi so se člani izvršnega sveta odločili, da posredujejo osnutek proračuna skupščini v obravnavo v 
nespremenjeni različici.
Naslednja točka seje nanašala na sredstva za drobno gospodarstvo, za katera je bil že objavljen razpis, vendar seje kasneje ugotovilo, da pravilnik za 
dodeljevanje sredstev ni bil izdelan na podlagi ustreznega odloka. Prav tak odlok oziroma njegov osnutek je tokrat sprejel IS, vanj pa je  vključil tudi 
kmetijstvo.
Bojana Sturm, predstojnica veterinarske inšpekcije, je pojasnila namen odredbe o izvajanju preventivnih ukrepov zaradi odkrivanja in preprečevanja 
živalskih kužnih bolezni v letošnjem letu. Največ skrbi povzroča seveda steklina. Obvezna bo vakcinacija domačih živali na planinskih pašnikih, 
inšpekcija pa bo proučila možnosti delnegSi financiranja vakcinacije iz naslova posebnega računa za varstvo živali.
Problematika JP Komunala Mozirje je bila na vrsti bolj pri koncu. V uvodu je namestnik direktorja Rudi Hramec povedal, da je podjetje ob zaključku 
lanskega leta beležilo 8,5 milijonov tolarjev izgube, ki pa je bila pokrita. Javno podjetje seje že lani srečevalo z velikimi likvidnostnimi problemi, cene 
komunalnih storitev so 2,7-krat nižje od najbolj restriktivnih, ukinili so kooperacijo, zmanjšali število zaposlenih, zmanjšali zadolženost. Kot ukrepe 
za izhod iz težke situacije je naštel dvig cen komunalnih storitev (določa jih država), prodati ali oddati v najem neprodane prostore (100 m2) avtobusne 
postaje, zmanjšanje števila zaposlenih pod normativ, izterjava dolgov. Po razpravi, ki se je večinoma nanašala na ugotovitve nadzornega odbora 
Komunale, je IS sprejel sklep, da se poročilo in zapisniki nadzornega odbora potrdijo. Komunala mora vsem investitorjem zaračunati izvedena dela 
kljub temu, da za ta dela niso bile sklenjene pogodbe. Za objekt Šolska ulica v Mozirju se naroči mnenje izvedenca glede obračuna oz. plačil izvajalcem. 
Radeta Rakuna je IS razrešil s funkcije direktorja javnega podjetja. Vršilca dolžnosti bo izvršni svet imenoval do 31. marca, razpis za novega direktoija 
pa bo izveden takoj po sprejemu odloka o gospodarskih javnih službah. Osnutek le-tega je IS obravnaval v nadaljevanju.
Pravna podlaga zanj je Zakon o gospodarskih javnih službah, ki določa obvezne lokalne javne službe, kijih mora lokalna skupnost obvezno zagotavljati, 
sicer jih zanjo in na njen račun zagotavlja republika. V bodoče naj bi se v javnem podjetju izvajale oskrba s pitno vodo, odvajanje in čiščenje odpadnih 
in padavinskih voda, ravnanje s komunalnimi odpadki, odlaganje ostankov komunalnih odpadkov, javna snaga in čiščenje javnih površin, urejanje 
javnih poti, površin za pešce in zelenih površin, urejanje in vzrževanje javnih prometnih površin ter urejanje in vzdrževanje javnih tržnih prostorov. 
Preostale javne službe naj bi se izvajale z dajanjem koncesij. Izvršni svet je nato potrdil tudi osnutek odloka o uskladitvi organiziranosti javnega 
podjetja, oba akta pa bosta v nadaljevanju predmet skupščinske obravnave.
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Zasedan je  S O  M oz irje

Sprejet osnutek letošnjega proračuna
Delegati občinske skupščine so se 
na m arčevski se ji sestali v če trtek , 
17. m a rca . Obsežen d n e vn i red  
očitno n i b il  preveč v a b ljiv , saj se 
je  seje udeležilo  kom a j nekaj več 
d e le g a to v , k o t  je  p o tre b n o  za 
navadno večino. Pa še t i  potem  niso 
zd rža li do konca.

V razpravi o dnevnem redu je dr. Anton 
Žunter predlagal, da se osnutek odloka o 
zaključnem računu proračuna za leto 
1993 umakne z dnevnega reda, dokler 
ne bodo znani rezultati pregleda SDK v

proračunu in Komunali. Predlog je bil 
sprejet, na SDK pa je skupščina nas
lovila ponovno zahtevo, da naj na obeh 
naslovih opravi pregled in sporoči njun 
termin.

Novih kandidatov za podpredsednika 
skupščine po pričakovanju ni nihče pred
lagal. Skupščina je tako najprej sprejela 
plan dela za I. polletje, pri čemer je njen 
predsednik Franc Miklavc opozoril, da še 
ni dokončno jasno, kdaj ji poteče mandat 
(z dnevom izvolitve ali z dnevom 
konstitu iranja). Še vedno tudi ni 
dokončno odpravljena, možnost, da

državni zbor podaljša mandat občinskim 
skupščinam do konca letošnjega leta. 
Janjo Port, ki je s 15. marcem nastopila 
funkcijo sodnika za prekrške, je 
skupščina razrešila dolžnosti sekretarke 
Sekretariata za gospodarski razvoj, 
finance in urejanje prostora in na njeno 
mesto imenovala Jožeta Mutca, sicer 
podpredsednika IS. S funkcije predsed-* 
nika komisije za lokalno samoupravo je 
bil razrešen Darko Repenšek (poslej je v 
tej komisiji namestnik predsednika), im
enovan pa Franc Miklavc. Novi član 
komisije za volitve in imenovanja je 
Rafko Krznar.



Skupščina je pred obravnavo osnut
ka proračuna na predlog izvršnega 
sveta sprejela tudi spremembo od
loka o začasnem financiranju javne 
porabe v občini, ki določa, da mora 
biti proračun sprejet najkasneje do 
30. aprila.

V uvodu razprave o proračunu je 
predsednik IS Jakob Presečnik 
navedel glavne pripombe, ki so bile 
v zvezi z njim že posredovane na seji 
izvršnega sveta. Na sam osnutek 
proračuna je bilo nato v razpravi nas
lovljenih veliko število pripomb in 
vprašanj, kijih bo IS moral proučiti in 
po možnosti upoštevati pri pripravi 
predloga proračuna. Možnost pis
menih primpomb na osnutek 
proračuna obstaja do konca marca. 
Med obravnavo osnutka Odloka o 
zagotavljanju sredstev za pos
peševanje razvoja drobnega 
gospodarstva in km etijstva je 
predsednik Franc Miklavc ugotovil, 
da je skupščina z odhodom nekaj 
delegatov postala nesklepčna, zato 
je sejo prekinil.

Nadaljevala naj bi se v četrtek, 24 
marca v Gornjem Gradu
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Nekaj misli dr.Franca Zagožna, pred
sednika Kmečke zveze pri SLS in 

poslanca SLS v Državnem zboru, na 
občnem zboru na Ljubnem:

* Edino naša stranka ima v svojem programu razvoj podeželja. 
Druge stranke na podeželju zanimajo predvsem volilci, ne pa razvoj.
* Na zadnjih dveh sejah DZ se že kaže rezultat združevanja nekaterih 
bivših Demosovih strank v LDS. V opoziciji nas je ostalo samo še 
21 poslancev. Seje so postale take, daje na njih težko zdržati.
* Na zadnji seji smo prenehali glasovati, ker so nas zmerjali in nam 
grozili. To je  bil že tak politični obračun, kot pred 25-timi leti afera 
25 poslancev. Vključil se je tudi predsednik države z izjavami o 
državnem udaru.
* Ocenjujem, daje politični položaj v Sloveniji danes bolj nevaren, 
kot je bil leta 91, ko smo bili pred napadom armade.
* Treba je zdržati do jeseni 96, ko bodo volitve, zato bodo letos 
lokalne volitve tako pomembne. Moramo jih dobiti.
* Združitve v LDS se veselim, saj so stranke, ki so se združile, skupaj 
leta 92 dobile skoraj 40%, združene pa ne bodo dobile niti 30%.
* Združitev z SKD ne bi bila dobra iz cele vrste razlogov.
* LDS in SKJD delata kupčije na vsaki seji in si delita si Slovenijo, 
kot so si delili Italijo.
* Tudi volitve v novo kmetijsko-gozdarsko zbornico, ki bo imela 
status javno-pravnega združenja, bodo zelo pomembne, saj bo imela 
precejšnja pooblastila. V njej bodo nastajali tudi predlogi za 
kmetijsko politiko.

Zgornjesavinjski odbor SLS
Zmagati na lokalnih volitvah

Na Jožefovo, 19. marca torej, so se na Ljubnem ob Savinji na občnem 
zboru zbrali člani Zgornjesavinjskega odbora Slovenske ljudske stranke 
in Slovenske kmečke zveze pri SLS. Na zboru je sodeloval tudi pred
sednik Kmečke zveze pri SLS in poslanec SLS v državnem zboru dr. 
Franc Zagožen.
Predsednik Zgornjesavinjskega odbora Andrej Presečnik je v uvodnem poročilu o delu v minulem 
obdobju povedal, da so glavna oblika dela v SLS različne zveze. Tako poleg Kmečke zveze, na osnovi 
katere je stranka nastala, v SLS delujejo še ženska zveza, mladinska zveza, delavska zveza, upokojenska 
zveza. Stranka ima sicer še vedno nekakšen imidž kmečke zveze, kar pa ni prav, saj želi zajeti čimširši 
krog ljudi. Presečnik je opozoril na vlogo domačega odbora stranke pri razčiščevanju problemov v zvezi 
z nepravilnostmi v zdravstvu in Komunali, ki so se iz leta 92 nadaljevali tudi v letu 93. Neizglasovana

nezaupnica Božičevi vladi kot posledica 
dejstva, da je skupščina spregledala vse' 
nepravilnosti, na katere je  stranka 
opozorila, je bila vzrok za njegov odstop 
s funkcije župana aprila lani. Presečnik je 
spomnil tudi na lanski vseslovenski štrajk 
kmetov, v katerega se je vključeval tudi 
Zgornjesavinjski odbor. Slednji je v 
lanskem letu dvakrat organiziral solidar
nostno pomoč za dve kmetiji, ki ju je 
prizadel požar. Število članov SLS v 
dolini seje povečalo že na okoli 1200, saj 
je bila pred štirinajstimi dnevi tukaj 
ustanovljena ženska zveza pri SLS. Im
enovan je tudi že iniciativni odbor za 
ustanovitev mladinske zveze. Stranka je 
in še bo finančno podpirala Društvo 
slovenske podeželske mladine, društvo 
kmetic, Miklavževanje ipd. SLS je tudi 

aktivno sodelovala z drugimi strankami pri oblikovanju nove občinske vlade 
(predsednik IS Jakob Presečnik je njen član) in izvolitvi župana.
Glede programa dela za letošnje leto je  Andrej Presečnik izpostavil predvsem 
lokalne volitve, na katerih je treba zmagati. Stranko je potrebno na nivoju doline 
organizirati v obliki zvez, skrbela pa bo tako za politično kot tudi družabno 
delovanje.
V razpravo se je  nato vključil dr. Franc Zagožen, ki je predstavil delovanje 
stranke in Kmečke zveze na nivoju države, razmere v državnem zboru in glavne 
naloge za leto 94. Poleg lokalnih volitev je opozoril tudi na volitve v novous
tanovljeno kmečko- gozdarsko zbornico, ki bo skrbela za stanovske interese 
kmetov.
V nadaljnji razpravi so se vprašanja nanašala predvsem na novo lokalno 
samoupravo in na spremembe v slovenskem političnem prostoru. Dr. Anton 
Žunter je menil, da se situacija v Sloveniji sedaj kaže skoraj brezupna, saj 
nastaja, kot se je izrazil, mafijsko organizirana komunistična diktatura. Kljub 
temu je optimist, saj takšno stanje ne more trajati dolgo. "Če bo predsednik 
države stvari še zaostroval, ne bomo dočakali novih volitev, bomo pa dočakali 
novo Roško ali Kongresni trg," je dejal. V uspeh na lokalnih volitvah ne dvomi, 
treba bo samo nastopiti s pravimi kandidati. V občini je po njegovem potrebno 
organizirati delavsko zvezo, saj je delavstvo prepuščeno levici.
Odbor je nato izvolil novo vodstvo. Za predsednika Zgornjesavinjskega odbora 
SLS je bil znova izvoljen Andrej Presečnik, za predsednika enakega odbora KZ 
pri SLS pa Ivo Rihter.
Ob koncu zbora je dr. Franc Zagožen pojasnil namen ustanovitve in cilje 
Kmečke družbe za upravljanje ter pomen lastništva delnic v njej glede na 
funkcijo upravljanja z investicijskimi skladi.
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Na občnem zboru: (od leve). Andrej Presečnik. Rafko Krznar, 
dr. Franc Zagožen
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Turistični 
vodniki so 
se zbrali

Da v celjski regiji že štiri leta deluje 
sekcija Društva turističnih vodnikov 
Slovenije, je malo znan podatek. 
Združuje aktivne vodnike, profesionalne 
in honorarne, zaposlene pri različnih 
turističnih organizacijah celjske regije. 
Večkrat letno se srečujejo na različnih 
sestankih in tudi akcijah. Mednje sodi 
tudi skrb za svoj podmladek. Tako so v 
dneh od 10. do 12. marca letos v pros
torih gostišča PIRNAT v sodelovanju s 
podjetjem EPSI NAZARJE organizirali 
štiridnevni Uvajalni seminar za turis
tične spremljevalce in vodnike. 24 - ur
nega seminarja pod vodstvom starejših 
mentorjev, se je udeležilo 22 kan
didatov, ki so poslušali predavanja iz 
osnov turizm a, tehnike vodenja, 
komunikologije in govorništva ter ostalih 
spremljajočih znanj. Med zanimivimi 
temami so spoznavali tudi vodniški bon
ton in kodeks vodniškega poklica. Zlasti 
zanimiv je bil praktični prikaz vodenja, ki 
so ga seminaristi pod vodstvom 
izkušnejših kolegov izvedli v nedeljo, 
zadnji dan seminarja. V praktičnem delu 
seminarja, na vožnji po Savinjski dolini 
pa so sodelovali tudi bodoči vodniki 
sami. V petek, naslednji teden pa so si 
ogledali še tehnični potek vodenja turis
tične skupine po mestu - tokrat na 
ogledu mesta Celja. Vsesplošno 
prepričanje udeležencev tega seminar
ja, ki je mimogrede rečeno, že četrti po 
vrsti, je potrdilo mnenje organizatorja, 
da so taki seminarji zanimivi in še kako 
potrebni, tako za začetnike, kot za že 
delno usposobljene turistične 
spremljevalce in vodnike. Ponovno je 
bila izrečena želja po nadaljevalnem 
seminarju.

Vsem, ki bi se želeli seznaniti z osnovami 
dela turističnega vodnika Društvo sporoča, 
da bo ponovni Uvajalni seminar predvidoma 
v mesecu oktobru 1994. Vsi zainteresirani 
kandidati, naj se zglase v prostorih društva, 
v turistični agenciji POPOTNIK, Kocenova 2 
v Celju pri gdč. Nevenki, tel. 063 24 019. 
Pogoj za udeležbo je po lnole tnost in 
dokončana najmanj osnovna šola. Zaželjeno 
je aktivno znanje enega ali dveh tujih jezikov. 
Vodniki Savinjske doline pridružite se!

Za Društvo: Rok VIDEC

SAMOPRISPEVEK ZA SOLO
OŠ Rečica ob Savinji 

je uvrščena v šolski tolar
"Okrog šolskega tolarja ni bilo nobene jeze, pač pa splošno zadovoljstvo," 
so zapisali v poročilo z zasedanja državnega zbora v Večeru. Glede na to, 
da je med naložbami v osnovne šole omenjena tudi Rečica ob Savinji, so 
seveda zadovoljni tudi Rečičani.
Na Rečici, ki naj bi postala po spremenjeni lokalni samoupravi samostojna občina, si za osemletko 
prizadevajo že dlje časa. Problem smo že predstavili, bistvo pa je v tem, da otroci višje stopnje 
obiskujejo šolo v Mozirju, kjer pa se prav tako ubadajo s prostorskimi težavami. Kot kaže, so bila tudi 
prizadevanja za izgradnjo šole na Rečici zelo huda, saj je Rečica izpadla v drugem branju, na 
posredovanje poslanca v državnem zboru dr. Franca Zagožna pa so jo ponovno uvrstili v šolski tolar. 
Seveda to še ne pomeni dokončne izgradnje popolne osemletke, kajti na Rečici bo treba šolo preseliti, 
ker pri sedanji ni prostora za širitev. Tudi šolski tolar še ne pomeni, da bo država prispevala vsa 
sredstva. "Republika bo prispevala polovico investicijskih sredstev, ostalo pa bo morala lokalna 
skupnost. Poleg tega mora lokalna skupnost zagotoviti prostor, ki bo komunalno urejen," je pojasnil 
dr. Zagožen.
Kakor zagotavlja mozirski izvršnik Jakob Presečnik, bodo v sedanji mozirski občini poskušali v 
proračunu, ki sicer še ni popolnoma izoblikovan, poiskati sredstva za pripravo dokumentacije. "Letos 
bomo poskušali pripraviti investicijski program, znotraj tega pa točno določiti finančno konstrukcijo. 
Za pripravo dokumentacije bi potrebovali približno 2,5 milijona tolarjev, zaenkrat pa je jasno le, da 
se v občini ne bomo zadolževali," pravi Presečnik.
Občino in Rečico je medtem že obiskal g.Žibrat, predstavnik Ministrstva za šolstvo in šport. "Kar se 
tiče tiste polovice sredstev, ki jih mora prispevati lokalna skupnost, mislim, da ne bo težav," pravi dr. 
Zagožen. "Pri tem računamo na pomoč občine Mozirje, nadalje bi v račun vzeli sedanjo šolo. Ta šola 
ne bo več koristila svojemu namenu, torej bi jo lahko prodali, seveda bodo za to potrebni dogovori z 
izvajalcem del. Kot zadnji bodo morali nastopiti Rečičani s samoprispevkom, vsekakor pa sem imel 
med obiskom izredno dober občutek, člani sveta KS Rečica niso imeli nikakršnih pomislekov, da ne 
bi uspeli." US

ČE JE DOBRA VOLJA 
USPEH NE IZOSTANE

K om aj le to  dni j e  m in ilo ,o d k a r  so  k ra ja n i za se lk a  K riž  p r i G o rn jem  G ra d u  ja v n o  izrazili 
željo  p red v sem  p a  v  prvi vrsti p o treb o  p o  izg ra d n ji p ro tip o ža rn eg a  b a zen a  za  vo d o ,za je tje  in  
o sta le  n a p elja v e .P o d  stro k o v n im  vod stv o m  G D  G o rn ji G ra d  in  ob  fin a n čn i p o m o č i O G Z  
M o zirje  so  m arljiv i K rižan i takoj p r iče li z d e li.G ra d b en i o d b o r  j e  v o d il J a n e z  P ečn ik , ki j e  
tud i s icer  sk rb e l, d a  so  d e la  n ap red ova la  p o  n ačrtu .

'oembna pridobitev za krajane Križa

"Težave, je ob simbolični funkcionalni predaji bazena dejal predsednik GD Gornji Grad Jože Remšak ml., ki 
so nastajale ob delu tega projekta bodo pozabljene,ostalo pa bo 52 000 litrov vode v rezervi,ki bo še kako služila 
v primeru nesreče.Seveda si vsi želimo,da ne bi nikdar bila uporabljena V te namene."

750 udarniških ur krajanov in gasilcev,potem 70 ur s traktorskimi prevozi in verjetno še kaj nepovedanega so 
brez dvoma številke, vredne spoštovanja,ki opogumljajo še za nadaljnje delo.Otvoritvi so poleg domačinov in 
gornjegrajskih gasilcev prisostvovali Franc Trbovšck predsednik OGZ Mozirje,ki je krajanom izrekel čestitke 
ob pomembni pridobitvi ob 
tem pa povdaril,da je treba za 
ravnanje s temi napravami 
usposobiti predvsem mlade 
ljudi, Anton Rifelj, predsednik 
sveta KS Gornji Grad in 
Anton Praznik, ki je izdelal 
načrte.Po ogledu naprav so se 
gostje in domačini zbrali pod 
prijazno streho Bertotove 
domačije ob mizi, ki se je 
šibila pod različnim i 
dobrotami.Dobro delo pač 
ima svojo ceno in hvaležnost 
ljudi ne pozna meja.Križani so 
to dokazali.

Edi Mavrič
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Akcija zbiranja in odvoz večjih kosovnih odpadkov 
v soboto, dne 26.03.1994:

I. SOLČAVA: - pri trgovini ob večnamenskem objektu ob 8. uri
- Medica ob 8.30 uri
- Rogovile ob 9. uri

N. Luče: - pri kontejnerju na škarpi ob 10. uri
- Boltinov travnik ob 11. uri

- Struge ob 12. uri
- Duple - Konjski vrh ob 13. uri

Vsi krajani, ki imajo stanovanjske objekte ob krajevni ali lokalni cesti, lahko odlagajo odpadke na primernem vidnem mestu, 
na katerem bodo komunalne ekipe naložile odpadke v kontejnerje in jih odpeljale na odlagališče odpadkov.

KS Mozirje
Tudi Dobrovlje za občino Nazarje
Kot vse kaže, se bo v bodočo občino Nazarje vključil še en 
zaselek. V petek, 18. marca, je namreč predsednik SO 
Mozirje Franc M iklavc na predlog krajanov Dobrovelj, ki so 
vključeni v KS Mozirje, na kmetiji Žagar sklical delni zbor.

Na njem so predstavniki štirinajstih kmetij pojasnili svoje razloge za 
priključitev k referendumskemu območju Nazarje. V ta kraj jih vodi 
praktično edina cestna povezava z našo dolino, v njem pa urejajo tudi 
vse potrebe (pošta, zdravstveni dom, šola, banka, kulturni dom...) z 
izjemo tistih, ki so državnega značaja. Z Mozirjem jih povezuje le peš pot 
in nič drugega. Zato so se soglasno odločili, da želijo biti v bodoče tudi 
formalno povezani z Nazarjami.
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Kaj bo s Prihovo?
Poročali smo že, da so se krajani Prihove, naselje je sedaj 
v KS Rečica ob Savinji, na delnem zboru krajanov, ki ga je 
sklical in mu prisostvoval župan, 20. februarja večinsko 
odločili (prisotna je  bila tretjina volilnih upravičencev), da 
se nase lje  Prihova uvrsti v re ferendum sko obm očje 
Nazarje.

Pred nedavnim pa je župan Franc Miklavc dobil 67 podpisov krajanov 
Prihove v podporo odločitvi, da se Prihova uvrsti v referendumsko 
območje Rečica. Zupan je zato 24. marca na Rečici ponovno sklical zbor 
krajanov Prihove, na katerem naj bi razčistili očitno nesoglasje glede tega, 
v katero občino bo Prihova spadala v novi lokalni samoupravi. O poteku 
zbora in njegovih sklepih bomo poročali v naslednji številki.
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Kam  s  ko m u n a ln im i o dpadk i
V Gornjem Gradu je  bila v ponedeljek, 21. marca, razprava 
na temo zbiranja in deponiranja komunalnih odpadkov v 
naši dolini. Poleg članov občinskega izvršnega sveta, ki je 
bil tudi organizator, so se razprave udeležili predstavniki 
javnega podjetja Komunala Mozirje, predstavniki svetov 
krajevnih skupnosti, predstavniki političnih strank, projek
tant deponije komunalnih odpadkov dr. Marjan Ivanc in 
predsednik SO M ozirje Franc Miklavc.

Udeleženci razprave so si med drugim ogledali tudi filmski zapis o 
deponijah komunalnih odpadkov v Nemčiji. Obširnejši povzetek razprave 
z njenimi zaključnimi ugotovitvami pripravljamo za prihodnjo številko SN.
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O astronomiji 
nekoliko drugače

Učenci osmih in sedmih razredov na Osnovni šoli 
Ljubno so bili pred dnevi na astronomski 
naravoslovni noči ha observatoriju na Zaplani 
nad Vrhniko. To je pomembna novost v 
poučevanju astronomije na naših šolah, ki jo 
omogoča Ustvarjalno astronomsko društvo iz 
Ljubljane.
Organizacija podobnih naravoslovnih dejavnosti je v skladu s strategijo 
organizacije šolske dejavnosti, ki temelji na želji, da bi do konca osem
letnega šolanja učenci bili deležni čim širše izobrazbe in čim večje 
razgledanosti, saj je le na take temelje mogoče učinkovito sejati nadaljna 
vedenja in znanja iz posameznih predmetov.
Učenci so se popoldne odpeljali na Vrhniko, kjer so jih sprejeli člani 
astronomskega društva. Od tam so se peš napotili na Zaplano, kjer so 
razdeljeni v tri skupine skoraj celo noč opazovali ozvezdja. Pri tem je 
seveda pomembno predhodno znanje, ki pa so ga učenci Marije Grohar 
seveda imeli, saj bi bila sicer taka ekskurzija skorajda zaman. 
Vremenske razmere so bile ljubenskim učencem zelo naklonjene in zato 
so lahko opravili naslednje naloge: opazovali so Rimsko cesto in naš 
položaj v njej, planete, zanimive zvezde, utrinke, meteorje, dvojne 
zvezde, določili značilne objekte v naši galaksiji.
Najbolj zanimivo pa je seveda bilo delo z zmogljivim teleskopom, s 
katerim so opazovali meglice in obravnavali nastanek zvezd ter opazovali 
najbližje galaksije, ki so oddaljene 2 - 1 0  milijonov svetlobnih let.
Treba je povedati, da je takšen program zelo zahteven, zato so se ga 
udeležili le tisti učenci, ki jih astronomija zanima. Toda teh ni malo, saj se 
je naravoslovne astronomske noči udeležilo skorajda 30 učencev. To je 
bila prva tovrstna oblika izobraževanja. Rezultati so tako vzpodbudni, da 
so se na šoli namenili tovrstno obliko nadaljevati tudi v prihodnjih letih. 
Pa še nekaj so se uspeli dogovoriti. Člani astronomskega društva so 
obljubili, da bodo enega izmed taborov organizirali na Ljubnem in nam 
tako to dejavnost še bolj približali.

1PP
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NAS POSLUH DO OR
GELSKE GLASBE

Po dolgem času smo, zahvaljujoč mesecu kulture, 
dočakali tudi v naši dolini koncert orgelske 
glasbe. Znano je, d a je  podobnih prireditev tudi 
v širšem okviru, kot je  naša občina, zelo malo. Vse 
manj je  namreč izvajalcev na orgle, kar je vse prej 
kot razveseljujoče. Temu primerna pa je  tudi 
izobraženost ljudi v tej smeri.
V vzvišenem okolju cerkve na Ljubnem je bil v 
soboto, 26.2. orgelski koncert gospoda Antona 
Petka, organista, pedagoga in zborovodje. 
Glasbena pot g. Petka je dolga 20 let, od nižje 
glasbene šole do študija orgel in zaključnega izpita 
pri prof. Tomažu Nagodetu. Po končanem študiju 
je bil zaposlen kot redni organist v opatijski cerkvi 
v Celju, dokler ni leta 1988 ustanovil lastne 
orglarske delavnice.
Svoje koncerte je imel že po vsej Sloveniji, igral 
pa je tudi v Passau v Nemčiji, na največje cerkvene 
orgle na svetu.
Njegov največji uspeh pa je 3-tedenska turneja po 
Angliji, kjer je imel več orgelskih večerov v Bris- 
tolu, Bathu, Cardifu, Chipenhamu in Glochestru. 
Paleta skladb koncerta na Ljubnem je bila zelo 
raznolika, saj je obsegala skladatelje od renesanse 
do današnjih dni, tako tuje kot domače.
Poslušalce nas je tako s svojim dovršenim stilom 
igranja na krilih vznesenih zvokov popeljal skozi 
dolgo obdobje. Žal pa je tovrstna kultura pri nas 
resnično pod nivojem, ki si ga zasluži. Na koncertu 
je bilo namreč 16 poslušalcev. Na tem mestu lahko 
primerjam ta koncert z zabavo, ki jo ob sobotah 
'prireja gostišče Kegljišče Ljubno. Tri ure po 
prireditvi se je v omenjenem gostišču kar trlo ljudi. 
Tudi to je morda obraz neke kulture.
Gospod Anton Petek je po koncertu uvidel, da bo 
potrebno težaško delo in veliko truda, predno se 
bosta v ljudeh vzgojila zavest in posluh za orgelsko 
glasbo ter zanimanje do podobnih prireditev.

Kanjir Benjamin

NAŠI TRIJE ANGELI
Mlada gledališka skupina iz Lepe Njive se je tudi 
letos s svojo komedijo NAŠI TRIJE ANGELI 
vključila v prireditve M eseca kulture 94. 
Vsebinsko preprosta in razumljiva zgodba nam je 
ponudila dve uri sprostitve in smeha. Mladi igralci 
so s svojo igro dokazali, da znajo na prisrčen način 
gledalce prepričati in jih vedno znova pritegniti na 
svoje predstave. Živa

Obnova samostanske knjižnice
Frančiškanski samostan v Nazarjah, ki so ga v letih 1632 do 1661 pozidali 
frančiškani, ki so pred Turki pribežali iz Bosne, je svojo knjižnico dobil že 
leta 1752. V zadnjih desetletjih 17. stoletje je v samostanu delovala hišna 
lekarna, od leta 1786 do II. svetovne vojne pa so nazarski frančiškani vodili 
samostansko ljudsko šolo.

Nemci so frančiškane izselili, 2. avgusta 1944 pa je bil samostan miniran, do tal sta bila porušena dva 
trakta. V enem je bila samostanska knjižnica, v drugem samostanska osnovna šola. Po zaslugi Vinka 
Jordana iz Gotovelj je bilo iz ruševin rešenih veliko dragocenih knjig, med njimi tudi nepopoln primerek 
Trubarjevega Novega testamenta in popoln primerek Dalmatinove Biblije.
Po vojni, predvsem pa v zadnjem času, je bilo v obnovo samostana vloženih ogromno sredstev. Pred 
tremi leti je celo grozila zrušitev Loretske kapele iz leta 1625, zakristije in predprostora. Frančiškani 
so objekt uspeli sanirati tudi z mednarodno pomočjo.
Dragocene knjige in nekaj inkunabol samostanske knjižnice je sedaj shranjenih v sobi ob cerkvi, ki je 
po mnenju strokovnjakov docela neprimerna za hrambo knjig. Želja obiskovalcev nazarskega 
samostana, ki se je medtem uveljavil kot duhovno kulturni center mednarodnega značaja, je, da bi si 
lahko dragoceno knjižnico tudi ogledali. Frančiškani so se zato odločili, da knjižnico obnovijo in uredijo 
prostore zanjo. Izdelavo celotne dokumentacije so zaupali LIZ inženiringu iz Ljubljane. Investicijska
1|I(J,  ̂  ̂ ..... vrednost projekta znaša

/  \  J  dobrih 25,6 milijonov tolarjev.
/  m  J š :  Ker zajetnih sredstev

/  " s .... m  ... M »  seveda ni mogoče zbrati kar
■ /  ( f * |  «Pj ^  v dolin i, so frančiškani v

petek, 11. marca sklicali tis
kovno konferenco, na kateri 
so predstavili opisano 
problem atiko. Na ogled 
knjižnice so povabili tudi priz
nanega strokovnjaka prof. 
Jara Dolarja, ki je že v prvi uri 
pregledovanja knjig v njej 
našel doslej neevidentiran 
61. primerek Dalmatinove 
B ib lije  in še en izvod 
neevidentirane inkunabole. 
Arhitekt Matija Suhadolc je 
predstavil načrte za ureditev 
muzejske knjižnice, ki bi v 
novi obliki lahko vsem obis

kovalcem nudila ogled knjižnih primerkov dejansko neprecenljive vrednosti. S to pridobitvijo bi se 
dvignila ne samo kulturna in turistična ponudba Zgornje Savinjske doline temveč tudi Slovenije.
Iz tega razloga poskuša frančiškanski samostan Nazarje ob podpori in sodelovanju občinskega 
Izvršnega sveta in Sekretariata za občo upravo in družbene dejavnosti od Ministrstva za kulturo 
pridobiti polovico potrebnih sredstev za obnovo, medtem ko bi bilo treba preostalo polovico zbrati v 
domačem okolju. Namen tokratne predstavitve projekta je bil, da se spoznanje o dragocenosti 
knjižnice prikaže tudi širši slovenski javnosti, da bo le-ta znala ceniti njen pomen za narodovo kulturno 
dediščino.

KF
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Projekt obnove prostorov za muzejsko knjižnico je  predstavil arhitekt Matija 
Suhodolc

ZAVOD ZA KULTURO PROSVETNO DRUŠTVO 
KNJIŽNICA MOZIRJE MOZIRJE

Leto 1994 je proglašeno za mednarodno leto družine.
V naši knjižnici se želimo odzvati izzivu
D RU ŠINA SK U PA J OB PESMI  IN BESEDI

Vabimo vas na prireditev 
POZDRAV SONCU IN MATERAM 

v ponedeljek, 28.3.1994, ob 17. uri v Galerijo Mozirje,

kjer vas bodo najmlajši pevci s pesmicami, glasbo in razstavo svojih risbic 
popeljali v prve pomladne dni.
2. april je obletnica rojstnega dne Hansa Ch. Andersena, svetovnega 
otroškega pravljičarja, mednarodni dan knjig za otroke in dan branja v 
krogu družine, zato vam bomo pripravili tudi priložnostno razstavo Ander
senovih pravljic.

Vabljeni!
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z gosti:
kitaristko MONIKO KRANJC 

kitaristom BORISOM ŠTIHOM 
in harmonikarskim duom 

MATEJ in PRIMOŽ KRANJC

v a b i
N A  K O N C E R T

V NEDELJO 27. MARCA 1994
OB 16.00 V DVORANO 

KULTURNEGA DOMA LJUBNO OB SAVINJI
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Predstavitev knjige Zgornja 
Savinjska dolina na starih 

fotografijah
V le tošn jem  m esecu  k u ltu re  je  našel svo j p ro s to r tu d i 
dogodek, k i b i se  g lede  na a k tu a ln o s t m ora l zg od iti že 
pre j. V m o z irsk i k n již n ic i je  b ila  javn o  p redstav ljena  
kn jiga  Z go rn ja  S a v in jska  d o lin a , k i jo  je  v lanskem  letu 
izda lo  p o d je tje  EPSI iz  Nazarij.

O svojem delu pri nastajanju knjige so maloštevilnemu občinstvu 
spregovorili Aleksander Videčnik, ki je v njej napisal uvodne misli in je 
predstavitev tudi povezoval, Janez Mavrič, ki je kot lastnik večine njih 
opravil izboyazglednic in fotografij, Anton Venek, kije izbral tekst za knjigo, 
in Marko Lenarčič, direktor podjetja, ki je knjigo založilo in izdalo. Knjiga je 
po soglasnem mnenju vseh enkraten dokument preteklosti te doline, da 
pa je ugledala luč sveta, gre zahvala med drugim tudi tistim, ki so s 
prednaročili omogočili njen izid: Kovinotehni Celje, Savinji Mozirje, SO 
Mozirje, Elkroju Mozirje, Smreki Gornji Grad, Komunali Mozirje in M-ZKZ 
Mozirje.
Program predstavitve sta s kulturnim programom popestrila Veronika 
Fürst, ki je igrala na klavir, in Franci Kotnik, ki je recitiral pesmi Žige 
Laykaufa.

VS

Na predstavitvi

Javni nastop mladih 
glasbenikov

Kot smo tega že kar nekako navajeni, je  Glasbena šola Nazaije 
v sklepnem delu meseca kulture pripravila javni nastop svojih 
učencev. Le-ta je  bil v  Delavskem dom u Nazarje v petek, 26. 
februarja, poleg ostalih so si ga ogledali tudi predstavnik 
Ministrstva za šolstvo in šport Franci Okom, ravnatelj Glas
bene šole Fran Korun Kožeijski iz Velenja mag. Ivan Marinin 
predstavniki Skupščine občine Mozirje.

Mladinski pihalni orkester je  köt ponavadi navdušil 
Učitelji nazarske glasbene šole so s svojimi učenci tokrat pripravili 18 točk, 
v katerih smo lahko videli in slišali celoten spekter instrumentov, ki jih 
poučujejo. V nastopu, katerega vodja je bil Toni Acman, so se učenci 
predstavili z igranjem na klavir, flavto, violino, klarinet, harmoniko, kitaro, 
tolkala in trobila v solistični izvedbi ali različnih sestavih. Prepolna dvorana 
(poslušalci so se morali posesti tudi na balkonu) je z dolgimi aplavzi 
nagradila vsako točko posebej, najbolj navdušeno in bučno pa je kot vedno 
pozdravila nastop mladinskega pihalnega orkestra pod vodstvom Francija 
Goljufa. Orkester je na njihovo željo, izraženo z neprekinjenim ploskanjem, 
zaigral še dodatno skladbo izven predvidenega programa.
Tako topel sprejem, ki so ga nastopajočim in s tem posredno tudi njihovim 
učiteljem pripravili poslušalci, daje obojim veliko pohvalo za dosedanji trud 
in jih vzporedno s tem tudi zavezuje, da se po svojih najboljših močeh 
trudijo naprej. Rezultate njihovih prizadevanj pa bomo, če že ne prej, lahko 
slišali na koncertu ob koncu šolskega leta.

KF

ZAKLJUČEK MESECA KULTURE 94
Z slavnostnim koncertom mešanega pevskega zbora Enakost iz Mozirja pod vodstvom Antona Acmana ml. in Delavske godbe na pihala občine Mozirje 
pod taktirko Franca Goljuf se je zaokrožila panorama kulturnega utripa in prizadevanj prezentacije koščkov dobrin,ki ne bazirajo zgolj na materialni 
osnovi.Skupni nastop pevcev in godbenikov v dvorani kulturnega doma v Gornjem Gradu je še enkrat dokazal,sicer znano a tako težko priznano 
dejstvo,namreč to,da so kulturni zanesenjaki (kako jih sicer imenovati?) v svoji specifični izvirnosti že davno presegli meje amaterizma. Bolj ali manj 
polne dvorane kulturnih domov skozi mesec februar so vendarle vsaj relativen pokazatelj pravilne usmeritve glasbenih,pevskih,dramskih,recitatorskih 
in vseh ostalih dejavnikov, združenih pod krovom kulture, v katerih ljudje (gledalci) iščejo in mogoče celo najdejo trenutno možnost pobega pred kruto 
realnostjo vsakdana.Se pa ob vsem tem poraja vprašanje,kako dolgo bodo amaterski prezentatorji kulture zmogli svoje včasih dolge mesece in leta 
trajajoče priprave predstavljati v soju reflektorjev na profesionalni ravni.Pri vsem tem ne gre za nagrajevanje ampak za preprosto računico danih pogojev 
za optimalno delo.V kolikor ga seveda želimo.Da ga potrebujemo, o tem menda ni dileme.Prav zaradi prihodnosti,ki se z delitvijo občine kaže vsaj na 
kulturnem področju sila negotova.Krajevnakultuma društva bodo seveda opravljala svojo poslanstvo v okviru danih pogojev (konkretnih in ne besednih) 
naprej.Bi se pa kazalo pravočasno dogovoriti, kako in na kakšen način ohraniti sedanjo občinsko godbo na pihala.Jo naprtiti bodoči občini Nazarje, v 
kateri ima sedež? Najbrž ne.Bi mogoče kazalo pripraviti ključ bodočega financiranja in se po ustanovitvi občin o tem na pošten način dogovoriti? Čas 
teče in vedno manj ga bo. Ali pa jo preprosto prepustiti usodi počasnega umiranja in s tem oropati ljudi kulturnega užitka,godbenike pa s tem (v glavnem 
lastne otroke) prepričati o jalovosti njihovega početja,ki pa je resnici na ljubo že našlo svoje mesto med uveljavljenimi godbami na pihala.

Zastor meseca kulture je torej padel.Za njim se skrivajo vzponi in padci, veselje in tudi solze.Predvsem pa obveze vseh tistih,ki so poklicani in 
usposobljenima bodo gledalci čez leto dni lahko zopet napolnjevali dvorane širom po dolini.Ne oziraje se na meje nove lokalne samouprave.

EDI MAVRIČ



'ŠČITITI IN 
OHRANJATI 
ŽIVLJENJA"

B iti na razpolago sočloveku in  mu 
nesebično n u d it i pomoč v trenu tku  
nesreče b rez vp ra ša n j po v ra č ilu  
oz irom a  p la č ilu  je  v r lin a ,  k i  jo  
p rem ore jo  le l ju d je  š irokega in  k 
bližnjemu odprtega srca. S temi uvod
n im i besedami je  nagovorila zbrane 
krvodajalce na njihovem občnem zboru 
v G o rn je m  G rad u  do lgo le tn a  in  
zaslužna predsednica krajevnega od
bora RK gospa Vida Pariž.

Jelka Zidarn, tajnica odbora, je opisala nas
tanek in razvoj RK ter se dotaknila problema 
beguncev in nesmiselne vojne na Balkanu. V 
krajevnem odboru so v sodelovanju s 
Karitasom zbirali oblačila in pomoč za lačne 
otroke, vsako leto skupaj s krajevno skupnostjo 
organizirajo srečanje ostarelih krajanov, pos
luh za sočloveka so pokazali tudi pri zbiranju 
pomoči za občane, kateri so zaradi ognjenih 
zubljev ostali brez imetja. Težišče njihovega 
dela in nesebičnega razdajanja pa prav gotovo 
bazira na vsakoletnih krvodajalskih akcijah, 
preko katerih želijo zagotoviti prepotrebno 
življensko tekočino za vse, ki so tovrstne 
pomoči potrebni. Predsednik občinskega od
bora RK, dr. Franc Sirko, je izpostavil veliko 
vlogo rdečega križa v času novemberskih 
poplav in se s toplim priporočilom zahvalil 
vsem krvodajalcem. V letu 1993 je bilo v naši 
občini kar 972 odvzemov krvi. Po besedah 
predsednika so krvodajalci najsvetlejši vzgled, 
katerega zna ceniti tudi družba. Ob tej priliki 
so podelili priznanja krvodajalcem, ki so s 
svojo krvjo reševali življenja sočloveku 
desetkrat ali večkrat.
Priznanje je prejel tudi Franc Brezovnik iz 
Križa pri Gornjem Gradu. Kar 
sedeminštiridesetkrat seje odzval klicu stroke, 
ta tih in skromen mož in oče, zaposlen v 
kamniškem Titanu.Človek, ki si prav gotovo 
zasluži obširnejšega zapisa. Pravzaprav so vsi 
krvodajalci ena sama skromna ponižnost, 
nevajena govoriti o sebi in svojem plemenitem 
poslanstvu. Vse, kot daje samo po sebi umev
no. Pa ni, dandanašnji še posebej ne, zato bi se 
kazalo ozirati za njimi še z večjim spoštovan
jem, kot jim ga sicer namenja družba. Kdo bi 
vedel, komu bo prej reševala življenje njihova 
dragocena kri?

Edi Mavrič

Kviz MLADI IN KMETIJSTVO

Najboljši mladi 
kmetovalci so Lučani

Kot vsako leto so se krajevni odbori Društva podeželske mladine tudi letos 
pomerili v kvizu Mladi in kmetijstvo. Občinsko tekmovanje je bilo v petek,
4. marca, v osnovni šoli v Lepi njivi.

Med sabo so se pomerile ekipe iz Šmihela, Solčave, Luč, Gornjega Grada, Ljubnega in 
Lepe njive. Pred pričetkom jim je nekaj besed v vzpodbudo spregovorila predsednica 
Društva podeželske mladine Cvetka Goličnik, ki je poudarila tudi pomemben prispevek 
mozirske enote za kmetijsko svetovanje in Zavoda za živinorejo in veterinarstvo iz Celja. 
Osem tričlanskih ekip je odgovarjalo na vprašanja iz tematike turizma na kmetijah, 
ribogojstva, živalim prilagojene reje in gnojenja. Po šestih krogih vprašanj v treh težav
nostnih stopnjah so se z maksimalnim številom točk za zmago pomerile tri ekipe, ki so 
se po dodatnih vprašanjih na žalost bučnih domačih navijačev razvrstile takole: 1. Luče 
I, 2. Luče II, 3. Lepa njiva. Za dobro znanje je po mnenju strokovne žirije treba pohvaliti

prav vse sodelujoče 
ekipe, zmagovalno pa 
čaka nastop na 
regijskem kvizu v Koz
jem.
Zanimiv kviz, ki sta ga 
finančno omogočila M- 
ZKZ Mozirje in SLS 
Zgornje Savinjske 
doline, so s svojimi 
točkam i popestrili 
osnovnošolci iz Lepe 
njive, moški oktet in 
člani domačega pros
vetnega društva 
Nagelj. Končal se je z 
prijetnim  družabnim 
srečanjem.
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Turistično društvo Rečica
Pretekli petek so se na občnem zboru zbrali člani Turističnega 
društva Rečica ob Savinji, ki so med ocenjevanjem dela v preteklem 
letu najbolj izpostavili uspešno zaključeno akcijo, izbiranja naj
boljšega zgornjesavinjskega želodca.

To ocenjevanje bodo ponovili tudi v letos med tradicionalno, letos že 15. turistično 
prireditvijo Od lipe do prangerja. Nadalje so si v Turističnem društvu zadali nalogo, da 
bodo poskrbeli za bolj urejeno in lepšo Rečico, saj bi se radi ponovno uvrstili med najlepše 
slovenske kraje. Seveda bodo v Turističnem društvu poskrbeli za primerne okrasitve v 
krajevni skupnosti, kot so postavljanje mlajev in novoletnih jelk, obnovo panojev in klopi, 
poleg že omenjene tradicionalne prireditve pa bodo pripravili še miklavževanje. Če jim 
bodo dopuščala sredstva, bodo poskrbeli še za promocijski material, v kraju pa bi radi 
dosegli bojše sodelovanje med društvi. Poleg tega naj bi TD Rečica letos v sodelovanju 
z Zgornjesavinjsko turistično zvezo poskrbelo za postavitev enotnih kozolcev in kažipotov.

Na petkovem zboru so člani kljub dobremu delu v lanskem letu nanizali kar precej pripomb 
in mnenj za boljše delo ter izvolili novo vodstvo Turističnega društva.

Kviz je  vodila Štefka Goltnik

US
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Lovska družina Dreta Nazarje

Skrbeti za skladen 
razvoj lovstva

V soboto, 12. marca, so se v lovskem domu v Lačji 
vasi zbrali člani Lovske družine Dreta Nazarje. Ob 
številni udeležbi so spregovorili o svojem minulem 
in bodočem delu, medse pa so ob tej priložnosti 
povabili tudi predsednika Lovske zveze Slovenije 
Franca Avberška.

Kot je v poročilu o delu navedel strešina LD Dreta Milan Cajner, 
so nazarski lovci v letu 1993 postorili na področju gojitve 
divjadi. Tako so organizirali opazovanje srnjadi, dežurstva za 
varovanje kmetijskih površin, gradnjo trinajstih visokih prež in 
krmljenje. Pri izvajanju lova so najbolj pazili na pravilen odstrel, 
pri tem pa opozarjajo na izredno povečanje izgub zaradi 
prometa. Organizirali in izvedli so lov z inozemskimi gosti. 
Sprejeli so nova društvena pravila, še posebej z 
zadovoljstvom pa ugotavljajo, da v družini ni težav z disciplino. 
Ponovno urejeno strelišče jim je omogočilo, da so izvedli 
družinsko tekomvanje z risanicami, organizirali pa so tudi 
srečanje s pobrateno lovsko družino Velka in preizkušnjo 
krvosledcev na krvni stezi. Za opravljanje neposrednih del v 
lovišču so v preteklem letu opravili 1800 prostovoljnih ur, za 
dodatne družinske aktivnosti pa še preko 1700 ur.

Franc Avberšek je člane LD Dreta pohvalil za tako prizadevno 
delo v lanskem letu. Razložil je temeljne poglede ne razvoj 
lovske organizacije v bodoče, kar bo urejal zakon o lovstvu. 
Slednji naj bi bil v državnem zboru, katerega član je tudi 
Avberšek, sprejet še letos. Na nivoju republike bo letos precej 
sredstev namenjenih izobraževanju, uredili naj bi tudi lovski 
muzej v Bistri. Lovska organizacija mora biti pozorna 
predvsem na možnosti razdora znotraj nje same.

V letu 1994 bodo lovci, kar se tiče pomembnejših nalog, 
obnovili bivak na Menini, organizirali preizkus risanic, izvedli 
prireditev v sklopu krajevnega praznika KS Nazarje, or-

Lovci so zborovali

ganizirali skupne love, kot lani bodo tudi letos skrbeli za gojitev 
divjadi, večji poudarek pa bodo namenili izobraževanju.
Redno letno skupščino so lovci LD Dreta zaključili s skromno 
pogostitvijo in sproščenim razgovorom, med katerim je padla tudi 
kakšna "lovska". Dober pogled jim želimo tudi v bodoče!

KF

Športno društvo Vrbovec Nazarje

Namesto maratona 
nogometni turnir

Kot večina društev v naši dolini je imelo tudi 
Športno društvo Vrbovec Nazarje pred nedavnim 
(4. marca) svoj občni zbor.

Zadovoljni z lanskoletnimi rezultati na področju svoje dejavnosti so 
člani društva razrešili staro vodstvo, ki je po oceni vseh pod vodstvom 
Romana Grudnika delalo dobro, in izvolili novega. Predsednik društva 
je postal Tomaž Križnik, katerega ekipo čaka zelo ambiciozno zas- 

• tavljen načrt dela za letošnje leto.
e na nazarskem igrišču pričenjajo različna prvenstva v malem 
nogometu. Oživiti nameravajo odbojkarsko igrišče, organizirati teniški 
turir, udeležili se bodo letne lige v košarki v Moziiju, organizirali pohod 
in se udeleževali tudi tekmovanj, ki jih bodo pripravila druga društva 
ali športna zveza.
Pomembno odločitev so sprejeli v zvezi z nogometnim maratonom, ki 
je bil lani petnajsti po vrsti, a se je za razliko od prejšnjih let igral 12 
namesto 24 ur. Skozi leta je v obliki ene tekme med ekipama starih in 
mladih sam sebe že nekoliko preživel. Izvršni odbor ŠD Vrbovec se je 
zato odločil, da maraton spremeni v 24- umi nogometni turnir z 
udeležbo večjega števila ekip. To bo zanimivost te tradicionalne športne 
prireditve gotovo povečalo, organizatorji pa računajo tudi na večji 
interes ekip. Zato vabijo vse, ki jih sodelovanje na turnirju zanima, da 
se oglasijo pri predsedniku organizacijskega odbora Andreju Hlačunu.

KF
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ZSAM Mozirje

Za varno vožnjo
Preteklo soboto so se na svojem rednem letnem občnem zboru v 
Gornjem Gradu zbrali člani Združenja šoferjev in avtomehanikov občine 
Mozirje. 59 prisotnih od skupno 178 članov je prijetno presenetil oktet 

'  Orglarji iz Celja, ki je sicer zanimivi in konkretni razpravi že na začetku 
pridal navdih kulturnega dogodka.Pregledu dela zgornjesavinjskih 
šoferjev in avtomehanikov sta poleg predstavnikov iz Sl. Konjic, 
Laškega, Žalca in Velenja prisostvovala Franc Verbnjak, sekretar regije 
in Franc Rebec, podpredsednik ter poveljnik ZŠAM Slovenije.

Predsednik združenja Viktor Kovač je delo združenja v preteklem letu ocenil pozitivno. 
Zaradi težav pri zagotovitvi sklepčnosti in tudi siceršnjega uspešnejšega dela so 15- 
članski upravni odbor zmanjšali na 9 članov. Udeležili so se mednarodnega kongresa v 
Franciji in srečanja slovenskih združenj na Rogli. Njihovo sodelovanje s krajevnimi 
skupnostmi in društvi seje najbolj odražalo ob večjih prireditvah, ko so člani urejali promet. 
Po Kovaču bodo tovrstno sodelovanje gojili tudi v bodoče. Od vlade pričakujejo korektnejši 
odnos predvsem pa skorajšnji sprejem zakona o društvih, saj so še vedno podrejeni 
jugoslovanski zakonodaji. Predsednik Kovač je opozoril na izredno slabo kulturo voznikov 
in kritično ocenil delo upravljalcev, ki skrbijo za cestno infrastrukturo. So pa dobro 
sodelovali s policijo in Svetom za preventivo in vzgojo v cestnem prometu. Ker želijo ostati 
enovita organizacija tudi po reorganizaciji občine, so se preimenovali v ZŠAM Zgornje 
Savinjske doline.

Podpredsednik ZŠAM Slovenije je opozoril vse, ki še niso zamenjali osebnih dokumen
tov, da to store do 25.6.,ko poteče rok za zamenjavo le-teh. Slovenska zveza zahteva od 
cfržavnega zbora, naj uredi sodoben zakon (o varnosti v cestnem prometu), s katerim se 
bomo približali Evropi. Zaskrbljajoče je dejstvo, da smo po vprašanju varnosti v cestnem 
prometu na repu Evrope. Povzeto po Rebcu država pozablja na problematiko starih cest. 
Kakorkoli že, promet bo moral funkcionirati, v kolikor zares želimo v korak z razvito Evropo.

Največji problem je po besedah predsednika IS SO Mozirje Jakoba Presečnika 
zagotavljanje finančnih sredstev. Za sprotno vzdrževanje slovenskih cest bi potrebovali 
15 miljard SIT. Sicer pa nameravajo letos nadaljevati z deli na cesti Ljubno - Luče. 
Pričakujejo, da se bo začela tudi obnova ceste v Podvolovljek. Denar se menda zbira, 
zato gre upati, da bo sanacija zares stekla.

Tako, kot so zgornjesavinjski šoferji in avtomehaniki prijetno začeli svoj občni zbor, so 
ga slavnostno tudi zaključili. Namenu só predali predelan in novim razmeram prilagojen 
prapor, katerega je boter, predsednik IS SO Mozirje Jakob Presečnik, predal najsta
rejšemu članu združenja Antonu Piklu, ki je član Združenja šoferjev in avtomehanikov že 
polnih 40 let.

tekst: Edi Mavrič, foto: J Miklavc

Lep prapor ZŠAM Zgornje Savinjske doline

ZELEM
FRANČEK

Kam bi šli 
danes 

popoldne?
Saj res, gremo v žabe! Ravno pravi čas 
je , ko lezejo iz b lata!
Tako se pogovarja marsikdo v tem času. Pom
lad prihaja in žabe prilezejo iz prezimovališč. 
Množično se namenijo proti reki, potoku, jarku, 
luži, močvirju, mlaki, ribniku, kjer so prišle na 
svet. Da opravijo svoje poslanstvo: odložijo 
jajčeca in poskrbijo za nadaljevanje svoje vrste. 
Pri tem jih čaka veliko ovir. Najtežje pridejo čez 
prometne ceste, ki so včasih kar spolzke od 
povoženih žab. Tiste srečnice, ki premagajo 
vse ovire in dospejo do rodne mlake ali ribnika, 
tam dostikrat čaka presenečenje. Nekdo je 
zasul nekoristno mlako ali pa je postala od
lagališče odpadkov. Nekaj žab pa le najde 
dovolj čisto vodo v potoku, močvirju ali mlaki, 
žal pa za taka mesta vedo tudi lovci žab, ki žabo 
zgrabijo in nekateri celo živi odrežejo krake, ki 
bodo za imenitno večerjo. V Zgornji Savinjski 
dolini je razširjen lov za svoje potrebe kot oblika 
rekreacije in druženja v naravi.
Težko je žabje življenje, velike spremembe v 
okolju (onesnaževanje in zasipanje stoječih 
vod, osuševanje močvirnih travnikov) in komer
cialni lov hudo redčijo žabje vrste. Na tako 
stanje se je odzvala vlada Republike Slovenije, 
ki je v Uredbi o zavarovanju ogroženih živalskih 
vrst (Ur. list RS, št. 57/93) zavarovala poleg 
mnogih drugih tudi dve v naši občini najpogos
te jš i vrsti žab: sekuljo in zeleno žabo. 
Zavarovane vrste je prepovedano loviti, ubijati, 
prodajati, itn. Za kršilce so predvidene tudi 
denarne kazni.
Kaj pa slastni ocvrti žabji kraki? Ali to pomeni, 
da se jim bo v bodoče treba odpovedati? 
Rešitev je v umetni vzreji žab za prodajo gos
tinskim lokalom in posameznikom. Še posebej 
opozarjam vse gostince, da gostom ponudijo le 
žabje krake iz umetne vzreje, za kar morajo 
imeti posebno potrdilo.
Vzreja žab pa lahko postane dopolnilna dejav
nost na kmetijah, ki imajo ugodne naravne 
pogoje.
Želim vam tek s prijetnim občutkom, da ste 
prispevali k ohranitvi živalskega sveta Zgornje 
Savinjske doline.

Marija Sodja Kladnik 
SKOVIK -

Skupina za opazovanje in varstvo narave

O



O R G A N I Z A C I J E

"ZDRUŽENJE SEVER"
Dogodke, povezane z aktivnostmi pri procesih osamosvojitve 
Republike Slovenije v času od 01.12.1989 do 26.10.1991, več ali 
manj vsi dobro poznamo. Zgodovina se piše sama, ljudje pa so 
tisti, ki jo ohranjajo pisano na papir ali kako drugače podoživljajo. 
Tudi dogodki pri procesih osamosvojitve so pisani na papir in 
prikazani na takšen in drugačen način. Nekateri so pobirali 
lovorike, drugi so ostajali v ozadju z živimi spomini a kljub temu 
ponosni, čeprav njihova dejanja počasi tonejo v pozabo.
Da pa do popolne amnezije dogodkov pri demokratičnih procesih osamosvojitve Slovenije 
nebi prišlo, je bil dne 12.3.94 v Celju ustanovljen iniciativni regionalni odbor "ZDRUŽENJA 
SEVER". Gre za stanovsko nepolitično organizacijo, katere namen je, da združuje vse 
delavce organov za notranje zadeve in druge osebe, ki so sodelovale v vojni. To pomeni, 
da so lahko člani "ZDRUŽENJA SEVER" vsi pripadniki aktivnega ali rezervnega sestava 
ONZ, upokojeni ali bivši aktivni delavci ONZ ali bivši pripadniki rezervnega sestava ONZ, 
državljani Republike Slovenije, ki so s svojimi dejanji pomagali pripadnikom organov za 
notranje zadeve, zakonec ali izvenzakonski partner, otroci in starši pokojnega pripadnika 
aktivnega ali rezervnega sestava organov za notranje zadeve, ki so svoje življenje izgubili 
v vojni za osamosvojitev Republike Slovenije. Torej - člani združenja so lahko vsi zgoraj 
navedeni, kateri so v času od 1.12.89 do 26.10.91 pripomogli pri izvajanju aktivnosti za 
zaščito razvoja demokratičnih procesov v Sloveniji in priprav ter aktivnosti v vojni za 
ohranitev samostojne in suverene Republike Slovenije. Člani "Združenja sever" bomo s 
skupnimi močmi izvajali aktivnosti in obujali dogodke procesov osamosvajanja ter seznan
jali strokovno in širšo javnost z aktivnostmi ONZ pred in med vojno za samostojno 
Slovenijo, katere so bile prevečkrat pozabljene in neomenjene.
Vsi, ki bi želeli postati člani "ZDRUŽENJA SEVER" in izpolnjujete navedene pogoje, 
oglasite se na policijski postaji Mozirje, kjer boste izpolnili pristopno izjavo, hkrati pa boste 
vabljeni v Novo Mesto, kjer bo 26.3.94 ustanovna skupščina iniciativnega odbora 
"ZDRUŽENJA SEVER". Državljanom Republike Slovenije bomo dokazali pomembno 
vlogo organov za notranje zadeve v demokratičnih procesih osamosvojitve Republike 
Slovenije, katera se na žalost trenutno pozablja.

Gorazd TRBOVŠEK
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Orožnovi zapisi

Cerkev v Radmirju
Na pašniškem hribu, imenovanem "Na stražah" je stala podružnična cerkev sv. Barbare. Pripadala je nekdanji prafari v Gornjem 
Gradu. Kot vse kaže, je bila cerkev zgrajena po letu 1426, saj je v tedanjem urbarju gornjegrajske gospoščine ni najti. Orožen 
domneva, da je bila grajena kot kužna cerkev nekje v letih 1447, 1474 ali 1543, ko je kuga najhuje razsajala v naših krajih. 
Sv. Barbara je bolj znana kot zaščitnica rudarjev, je pa tudi priprošnjica ob zadnji uri, prav slednje pa narekuje domnevo, da 
je šlo za kužno cerkev, saj so ljudje v času kuge množično umirali. Prvi znani zapis o tej cerkvi izvira iz leta 1569, v njem se 
navaja, da so ključarji sv. Barbare prodali škofu Petru 52 veder vina, plačano pa so dobili le del dolga, pa so zato predlagali, 
da bi škof preostalo namenil "ubogi" cerkvi, kar bi lahko tolmačili s slabim stanjem cerkve v Radmirju. Druga listina, ki jo je 
Orožen prebiral, navaja količino bere, ki je namenjena vzdrževanju cerkve. Ta listina pa je označena z datumom 11. november 

1631. Pozneje, 7. junija 1663, je bila izdana papeška listina, v kateri Aleksander VII. namenja bratovščini v Radmirju 60 dni odpustka.

Cerkev sv. Barbare je slavila dvoje cerkvenih praznikov, nedeljo po sv. Ulrihu in dan sv. Barbare.
Kot je zapisano v župnijski kroniki (kronika je bila po požaru med zadnjo vojno izgubljena, op. A.V.), je vladala v letu 1715 po vsej deželi strahotna lakota, 
od nje so ljudje množično umirali. Zaradi takšne nesreče je rečiški župnik Ivan Mačeradnik predlagal ureditev posebnega oltarja v čast sv. Frančišku 
Ksaveriju. Tedanji komisar v prafari Gornji Grad, Ahac Steržinar, je prisluhnil temu predlogu, saj je razmeroma nov svetnik, sv. Frančišek Ks., bil zavetnik 
lačnih. Pridobil je ustrezno soglasje višjih cerkvenih oblasti in naročil pri ljubljanskem slikarju Mihaelu Rainwaldu sliko sv. Frančiška Ksaverija. To so 
pripeljali 2.12.1717 v Gornji Grad, ker pa je bil naslednji dan praznik in čaščenje sv. Frančiška, sojo kar ponoči prenesli v Radmirje in jo namestili v cerkvi 
sv. Barbare na stranski oltar. Ta prenos iz Gornjega Grada v Radmirje so spremljali Ahac Steržinar, Ivan Mačeradnik in Jožef Setej. Tako so lahko že 
naslednji dan prvič opravili češčenje tega, tedaj še domala nepoznanega svetnika. Veliko cerkveno slavje pa je sledilo pri sv. Barbari na dan njenega 
proščenja. Tedaj je Ahac Steržinar proglasil množici romarjev, kako je domačinka "Straška Jera" po dolgih letih slepote nenadoma spregledala, ker se je

Piše: Aleksander Videčnik

Savinjski 
gaj pod 
novim 

vodstvom
Park cvetja Savinjski gaj v Mozirju, ki galetno 
obišče okrog 80.000 obiskovalcev, je od 
nedavnega pod novim vodstvom. V Mozirju 
je bilo namreč ustanovljeno Ekološko hor
tikulturno društvo Savinjski gaj, katerega 
glavna naloga bo predvsem v tem, da bo 
skrbelo za vzdrževanje in razvoj tega enkrat
nega parka, ki si je z lanskoletno ureditvijo 
pridobil tudi laskavi naziv "štajerski biser". 
Za predsednika društva je bil izvolojen Darko 
Bele, imenovali pa so tudi upravni odbor, 
katerega jedro bo skrbelo za operativne naloge 
v zvezi z urejanjem gaja. Z ustanovitvijo tega 
društva Savinjski gaj ni več pod okriljem 
mozirske krajevne skupnosti, to pa naj bi 
imelo pozitivni efekt tudi v finančnem smislu, 
saj bo društvo delalo v smeri samofinanciranja 
parka
Obširnejši prispevek v zvezi s tem 
pripravljamo za naslednjo številko.

KF
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v molitvi priporočila sv. Frančišku Ksaveriju. To je seveda zelo odmevalo 
tudi v daljnih krajih. Romanja v Radmirje so se tako množila iz dneva v 
dan. To je narekovalo posebno kapelo v čast sv. Frančišku, ki jo je 
Steržinar leta 1717 prizidal k cerkvi sv. Barbare. V njej je na oltar postavil 
sliko Rainwalda, ki je prej bila v stari cerkvi, in naročil istemu slikarju, da 
je kapelo poslikal. Množice romarjev, ki so prihajale častiti sv. Frančiška 
Ksaverija, so nenehno naraščale, tako je bilo na dlani, da je treba misliti 
na novo cerkev, ki bi bila posvečena temu svetniku. Bila bi tudi prva 
tovrstna, namreč posvečena temu svetniku, v Evropi.

Božjepotna cerkev 
sv. Frančiška Ksaverija

V cerkvenih krogih so bili hitro zato, da se nova cerkev v Radmirju postavi, 
vendar pa je bilo treba ohraniti množico romarjev, saj bi si v času, ko ne 
bi bilo cerkve Na straži, hitro poiskali drugo romarsko pot. Odločili so se 
za smelo gradnjo. Staro cerkev sv. Barbare so enostavno obgradili z novo 
zgradbo in ko je ta bila popolnoma gotova, so podrli znotraj nje, staro 
cerkev.
Temeljni kamen je 3. junija 1712 blagoslovil ljubljanski škof Wilhelm grof 
Leslie.
Cerkev je bila dograjena leta 1725, staro so tedaj porušili. Leta 1728 na 
dan sv. Simeona, pa jo je posvetil ljubljanski škof Felix grof plemeniti 
Schrottenbach.

Ahac Steržinar je že od samega začetka poskrbel za ureditev nekaterih 
zgradb za duhovnike in romarje. Tu so imeli svoj dom tudi idrijski rudarji, 
ki so sem romali k zaščitnici rudarjev, sv. Barbari. Zato so potem, ko te 
cerkve ni bilo več, romanja opustili, dom pa je propadel, tako da so ga 
leta 1911 podrli (op. A.V.).

Zaradi velikega zanimanja uglednih ljudi, ki so želeli v Radmirju opraviti 
razna verska opravila, so pričeli z gradnjo uglednega župnišča leta 1730, 
to veliko zgradbo so dokončali leta 1733. V njej so imeli stanovanja 
duhovniki, pa tudi gostje.

Da seje glas o radmirski božji poti tako hitro širil, je treba pripisati velikemu 
vplivu jezuitov, ki so tedaj po najuglednejših hišah Evrope opravljali 
duhovniške naloge. Ti so poskrbeli za številna darila in podpore novi 
cerkvi sv. Frančiška. Pa tudi sicer se je glas o tej božji poti naglo širil. 
Tako so na Dunaju leta 1758 izdali obsežno knjigo o romarski cerkvi "Na 
straži". Ustanovljena je bila tudi bratovščina sv. Frančiška Ksaverija in v 
njej so bili najuglednejši veljaki tedanje Evrope in posebno še plemstva.
V župnišču so se vse do požara leta 1944 ohranile pomembne listine, 
baje jih je bilo za tri fascikle, ki so pričale o dogajanjih v Radmirju, 
predvsem v letih 18. stoletja.

9. junija 1733 je Julijana, grofica pl. Athembs poslal Steržinarju ročno 
izvezen mašni plašč in nekaj drugih ročnih del za potrebe v cerkvi. Pater 
Klemen Winter je iz Prage leta 1734 poslal v Radmirje 6000 podobic sv. 
Frančiška Ksaverija in še nekaj srebrnih predmetov kot dar plemenitašev 
v Pragi. Tako se je potem darovanje dragocenosti nadaljevalo. Saj so 
zgledom sledili in domala kar tekmovali, plemenitaši širom Evrope in 
seveda tudi dvori raznih držav. Orožen je darila v glavnem posamično 
popisal in to kar na treh straneh svojega zapisa. Vsekakor smemo 
domnevati, da je radmirska zakladnica hranila velike posebnosti in vred
nosti v zlatu in srebru.

Državne reforme na temelju odredbe z dne 30. avgusta 1783 so globoko 
posegle tudi v Radmirje. Prepovedane so bile procesije romarjev pohod
nikov. Tako so seveda število duhovnikov v Radmirju skrčili. Toda verniki 
so še naprej množično prihajali, vendar ne v procesijah, pač posamično 
oziroma v skupinah. 21. decembra 1798 je prišla v Radmirje celo 
neapelska kraljica, ki se je poklonila sv. Frančišku Ksaveriju, vendar se 
je število romarjev postopno usipalo, sajso tedaj že bile številne romarske 
točke po Evropi in v naših krajih.

24. marca 1786 je država radmirske zaklade natančno popisala (Orožen 
navaja prepis zapisnika, op. A.V.). Že 7. februarja 1787 pa je sledila 
zaplemba velikega dela zlatnine in srebrnine. Zapisnik navaja kar 161 
takšnih predmetov, lahko si mislimo, za kakšne vrednosti je šlo. 
Jožefinske reforme so tako posegle tudi v naše kraje.

/  Z G O D O V I N A

Nekdanja upravna 
ureditev

P ravk ar  tečejo  p r ip ra v e  za  n o v e  o b č in e . V e lik o  se  p iše  o  lok aln i 
sam ou p rav i in m la jšim  lju d em , ki kaj p o d o b n eg a  še  n iso  d oživeli, 
j e  vse  sk up aj ko t šp an sk a  vas... K o  ta k o le  p r e b ira m o  n a še  časop ise , 
p oslu šam o p o ro č ila , se  zd i, k o t d a  gre  za  n o v o s t  p rv e  v rste  in  dom ala  
"izu m " . P a  se v e d a  še  d a le č  ni ta k o ! R e s  j e ,  d a  so  n a š li vr li 
p rip ra v lja lc i " lokalne sa m o u p ra v e"  trp eče  h o d ili p o  svetu  in  iska li 
v tujini n a jb o ljše  ob lik e , d a  bi n a š im  o b č in a m  v d ih n ili ž iv ljen je  in  
d u h a , p a  b o lj ko č lovek  p rem iš lja , bolj p r ih a ja  d o  za k lju čk a , d a  so  
vzrok i "študijsk ih"  p reu čevan j b o lj že lja  p o  p o to v a n jih , ki so  pri 
naših  p o litik ih  sp lo h  h u d a  sk u šn ja v a ! Z akaj tak o  ra zm išlja n je?

Prve reforme državne uprave v naših krajih, ki so spadali tedaj pod 
cesarsko krono Avstrije, lahko zasledimo takoj po marčni revoluciji, 
predvsem pa od leta 1850 dalje. Tedaj so nastale občine in okrajni uradi. 
Če se sedaj ozremo na razmere v naši dolini, je bil okrajni urad v 
Gornjem Gradu, občine pa so bile v Gornjem Gradu, Novi Štifti, 
Solčavi, Lučah, Rečici, Kokarjah, na Ljubnem in v Mozirju. Območje 
gornjegrajskega okrajnega urada je tedaj štelo 13.762 prebivalcev, 
obsegalo pa je 8,8 milj površin. V času prve reorganizacije je prišlo do 
spremembe območij v toliko, daje h Gornjem Gradu spadala še občina 
Šmartno ob Paki. To območje je štelo vsega 14.063 prebivalcev. Takšno 
je potem ostalo vse do konca druge svetovne vojne, ko so se oblikovali 
krajevni ljudski odbori in pozneje še okraji. V avstrijskih časih so 
poznali še okrožne urade, ta je  bil za naše območje v Mariboru.
Znano je, da so stare občine poslovale dvotirno, torej samoupravno, s 
pooblastili države pa so opravljale določene državne naloge. Za opravilo 
le-teh so bile od države plačane, tako seje reklo, dejansko pa je država 
za njihov obstoj in delovanje odstopala občinam določene državne 
davščine in pristojbine. Vsekakor pa so občinam takrat več zaupali kot 
danes! Tako so imele pomembne naloge iz področja vojaških upravnih 
zadev, izvajale so ukrepe, ki jih je v zvezi z vojaškimi nalogami od njih 
terjala država in še marsikaj pomembnega je  bila njihova pristojnost. 
Ob tem pa so bile skrajno racionalne. Zupani so bili neplačani, tajniške 
posle pa je pogosto opravljal učitelj ali pa organist. Vse to je le še bežen 
spomin!
Kako danes vse zapletamo in si delamo varljive upe, da bomo državljani 
kot občani lahko soodločali, kajti predvidene pristojnosti občin tega ne 
zagotavljajo. Bati se moramo slejkoprej pretirane centralizacije. 
Preteklost, v tem primeru, ni bila učiteljica, čeprav se povsod skušajo 
organizirati kar najbolje in to na temelju starih izkušenj. Snovalci nove 
lokalne samouprave se pač sklicujejo na to, da teh izkušenj nimamo, 
toda imeli smo jih in kaj lahko bi jih preučili, če bi le hoteli. Novo ni 
vedno bolje od starega! A. V.

ODMEBJ} ' JSoHoDU!V E



Otroški ZIV ZAV v 
Nazarjah

Dvorana Delavskega doma v Nazarjah je bila 
v petek, 18. marca, skoraj premajhna za vse 
"velike in majhne otroke", ki so si ogledali, 
mnogi pa so v njem tudi sodelovali, čisto pravi 
otroški ŽIV ŽAV.
V dobro uro trajajočem programu so nastopili malčki iz nazarskega 
vrtca, učenci nazarske podružnice OŠ Mozirje in plesna skupina 
Black Ladies. Aplavzov za prisrčne točke ni manjkalo in na koncu 
so bili zadovoljni vsi: nastopajoči, ker so bili nagrajeni za svoj trud, 
starši nastopajočih, ker so njihovi otroci pokazali veliko mero 
korajže in znanja, in ostali gledalci, ki so uživali v različnih plesnih 
in recitatorskih točkah, iz katerih je izžarevala radost pričakovanja 
pomladi in ljubezni do staršev, še posebej mamic. Kanček topline 
v podivjani svet vsakodnevnih opravkov. KF

OD
PEPEL

NICE DO 
VELIKE 

NOČI
Pepelnična sreda, ki sledi 
razpoloženim norčijam, je 
začetek štiridesetdnev
nega posta.

Beseda pepelnica izvira že iz 
starožidovskega obredja, ko so imeli 
navado, da so grešnike za pokoro oblekli 
v raševino in posuli s pepelom. Ta obred 
je prevzela tudi krščanska Cerkev, ki je 
pepeljenje ob koncu 11. stoletja celo 
uzakonila. Pepelnična sreda namreč ni 
le začetek posta, namreč tudi čas 
premišljevanja in pokore.

Pokoriti se, ne pomeni le prikrajševati se 
pri hrani, ampak ima post predvsem 
namen duševnega očiščenja. Vaje v 
vzdržnosti pa so za človeka vsekakor 
vzgojne, saj nas učijo in krepijo. Nič 
posebnega namreč ni bilo nekdaj, če so

ljudje v postnem času jedli samo dvakrat 
na dan, okoli enajste ure in proti večeru. 
Znane so mnoge posebne postne jedi, ki 
po raznih krajih različne. Ponekod pa so 
nekateri pobožnejši ljudje preživeli ves 
post tudi ob samem kruhu in vodi.

Seveda se razume, da se prikrajševanje 
kaže tudi pri pijači, moški pa so na pustni 
večer pokadili zadnjo pipo tobaka. V tem 
času so umolknili godci, prenehal je ples 
in celo vasovanje, še vsa živopisana 
dekliška oblačila so bila ta čas 
prepovedana.

Med postnim časom ima med ljudskimi 
šegami posebno vlogo tudi sredpostna 
sreda. Ljudje so si takrat nekoliko oddah
nili, češ pol pritrgovanja je že za nami, 
zato so si ta dan nekoliko olajšali in si 
celo privoščili nekoliko zabave. Omenim 
naj še nekaj postnih svetnikov. 10. 
marca praznuje štirideset mučenikov, 
hudomušneži trdijo, da ta dan godujejo 
vsi zakonski možje. Le dva dni pozneje 
je Gregorjevo, ki velja v ljudski zavesti za 
začetek pomladi. Ta dan "se ptički 
ženijo".

Obrtnikom odslej ni treba več delati pri 
luči, saj je dan že zadosti dolg. 17. marca 
praznuje sv. Jedrt. Z domačim delom je 
treba prenehati, preje je konec, kajti miš 
je pregrizla nit. Sv. Jedrt-Jera je namreč 
varuhinja zoper miši na polju, zato jo tudi 
upodabljajo s palico, po kateri lezejo 
miši.

Cvetna nedelja ali "oljčna nedelja", kot 
pravijo v Benečiji, je praznik, posvečen 
spominu Jezusovega slovesnega 
prihoda v Jeruzalem. Evangelij sporoča, 
da ga je množica navdušeno sprejela in

posipala predenj oljčne vejice. Tudi ta 
praznik je vzpodbuda za številne še oh
ranjene običaje, ki so živi tudi pri nas. 
Simbol cvetne nedelje je pri nas "snop, 
butara, potica, presmec, pušeljc, medeni 
les", na Koroškem "prija te lj", na 
Gorenjskem "beganica". Po blagoslovu 
zelenja postane butara "žegnan les", ki 
so ga povsod hranili celo leto, dali pa so 
ga tudi živini in z njim kropili z blagos
lovljeno vodo, zažigajo ga ob neurjih, 
streli, celo pri smrti je nepogrešljiv. Cvet
na nedelja je uvod v veliki teden. V prvih 
dneh tedna se največ pospravlja doma 
in na polju. Že v sredo pa so ponekod 
začeli "ragljati" po vasi ali "strašiti Boga". 
Na Primorskem pa so fantje zbirali stare 
omare in šaro na vasi in jo javno razbijali 
pred cerkvijo vsako popoldne od srede 
do petka. Tako so "mlatili Juda".

Simbolika velikega tedna ima veliko iz
povedno moč. Tako ne moremo mimo 
blagoslova ognja, vode, Velikonočne 
"vstajenske" procesije. Posebno 
pomemben je "žegen jedi" na Veliko 
soboto. Manj znana je simbolika blagos
lovljenih jedi. Tako je kolač Jezusova 
krona, pirhi - rane, hren - žeblji, meso - 
jagnje darovano, sveča - Kristusa, ki se 
je žrtvoval za nas.

Na Veliko noč so se povsod držali doma. 
Dovoljeno je bilo iti le v cerkev, gospodar 
in gospodinja pa sta odšla na polje 
blagoslovit pridelke. Na Veliki ponedel
jek, ko gredo prazniki h koncu, pa so v 
navadi razne igre, župljani so odhajali v 
bližno okolico in to imenovali "hoja v 
Emavs". Otroci pa so ves ponedeljek 
nestrpno čakali "pisank".

Zbral: Jure Repenšek



Ob Veliki noči
Ljudje so od nekdaj gojili določene navade in običaje, poseb
no pa je to prišlo do izraza ob praznikih, torej tudi ob Veliki 
noči. V naših krajih, predvsem pa v hribovskih predelih, seje  
še marsikaj tega dogajalo pred drugo svetovno vojno, časi po 
njej pa niso bili prijazni ljudskemu izročilu, pa žal tudi ne 
izvirni slovenski ljudski kulturi. Zato je na nas, da poskrbimo, 
da ne tone vse skupaj v pozabo, namreč navade, ki so nekoč 
tako zelo plemenitile naše ljudi. Dejansko je tako, da se ne 
moremo še povsem znebiti tistih občutkov, ko so odločujoči 
menili, da vse skupaj smrdi po naftalinu. Toda ljudstvo, ki ni 
ponosno na svoje izročilo, zanika lastno omiko.

V naših krajih je veliko tega popisal mozirski rojak Jože Lekše in nekaj tega 
bomo tudi v našem sestavku navedli.
Na Veliko soboto, ko prineso košaro z "žegnom" domov, jo mora tisti, ki jo 
je prinesel, pred hišo postaviti na stol in dati kokošim zrnje, tako jih ne bo 
videl jastreb.
V okolici Gornjega Grada je bil običaj, da je dekli pomagal košaro nositi 
hlapec. Veljalo pa je pravilo, da tisti, ki pride prej domov iz cerkve, bo tudi 
prej požel.
Na Veliki četrtek se opravi "zadnja večerja", na mizo postavijo masovne 
pšenične štruklje, da ne bi veter streh trgal. Tudi ta navada je prevladovala 
v okolici Gornjega Grada, kjer je pogosto hud veter, ki poškoduje strehe.
V dneh velikega tedna se ne sme graditi plota, ker priteče kri iz luknje, če 
se dela z železno "štango".
K žegnu nesejo pleče, klobase, kuhan želodec, jajca, hren, kolač, ržen 
kruh za bolno živino, malo pšeničnega zrna, ki se da po prihodu domov 
kuram, da jih jastreb ne vidi.
Okoličani Gornjega Grada so nekoč nosili žegnati v farno cerkev, ker so 
le tam blagoslavljali, včasih celo le v nedeljo med prvo mašo. V cerkev so 
morali iti tešči, žegen pa so pomagali nositi kar vsi iz ene hiše. Pozneje je 
to bilo drugače, košaro je nosila dekla, pri povratku pa ji je pomagal hlapec. 
Ko so hiteli domov in tekmovali, kdo bo prej, so streljali pred hišo in 
poslušali, kje je odmeval prvi strel. V nekaterih predelih so košaro postavili 
pred hišo na že vnaprej pripravljeno mizo, ki so jo okrasili. S te mize je 
košaro odnesel v hišo gospodar. Tudi žegen je rezal in delil le gospodar. 
Drugje spet neso košaro iz cerkve na glavi, ko pa pridejo do hiše, jo 
vzamejo v roke in jo nizko poneso v "hišo" zato, da bi čebelji roji nizko 
sedali. Ce niso takoj jedli žegna, je košaro gospodar odnesel v shrambo, 
včasih tudi v kaščo.
Žegen so tako razdelili, da je vsak član družine dobil svoj kos mesa, 
klobaso, kos kolača in dve jajci.
Posebna zanimivost je navada, da botri delijo žegen na Velikonočni 
ponedeljek. Krstni boter nese na dom in obdari s kolačem, jajci, jabolkami. 
Birmanski boter pa podari le denar, birmanec pa mora priti sam po "pirhe". 
Na cvetni petek pobirajo šibe za "potice". Biti morajo le enoletne šibe ive, 
leske, drena, tise (kisovne), črešnje in božjega lesa. Vmes dajo malo 
gabra, tega dajo potem za streho, da strela ne udari v hišo. Verovanje 
izvira iz zgodbe, da je pod gabrom nadangel Gabriel vedril. Potico še. 
okrasijo z jabolki in papirnimi traki v raznih barvah.
Na Veliko sredo, Veliki petek in Veliko soboto se jedi niso belile, le malo 
sojih odišavili.
Na Veliko soboto ugasnejo ogenj in ga ponovno prižgejo z blagoslovljenim 
ognjem (goba), nakar kuhajo "žegen". Ta ogenj držijo do sv. Florjana, v 
črnih kuhinjah pa kar celo leto.
Na Velikonočni dan kadijo in škropijo po hiši ob štirih zjutraj.
Žegen so jedli tešče tri dni in še na belo nedeljo.
Kost od žegnanega mesa položijo v prvo brazdo, ko orjejo.
Jajčne lupine raztrosijo okoli hiše, da ne bo blizu kač.
Potico (snope) vtaknejo na prvo sadno drevo, jo potem razrežejo, pozneje 
naredijo iz šib križe, ki jih vtaknejo v vsako njivo, sadovnjak in travnik. 
Toso gotovo le drobci ljudskega izročila v gornjegrajskem koncu, poskrbeti 
bo treba, da se popiše vse, kar je med starejšimi ljudmi še živega oziroma 
vse kar je še najti v spominu ljudi. Le tako bomo ohranili delček naše 
izvirnosti in ljudske omike.

A. Videčnik

Mozirski
pesnik

V Mozirju je bil še med obema vojnama znan pesnik Žiga Laykauf, ki je 
uporabljal pseudonim Lajakov Mozirski. Le malo kdo pa ve, da se je 
visoko pod Goltmi rodil leta 1824 Florijan Vodovnik, ki je posvetil zelo 
veliko pesmi prav Mozirju in okolici, pa dolini na sploh; Doma v zelo 
revnih razmerah, pa vendar nadarjen za učenje, je  po zaslugi dobrih ljudi 
našel pot na gimnazijo in pozneje na visoko šolo v Gradec. Toda 
revolucionarno leto 1848 je  usodno vplivalo na njegovo nadaljnje 
življenje. Zapisal se je vojaškemu poklicu in postal častnik avstrijske 
armade in nekaj časa spremljevalec nadvojvode Ivana Habsburškega. Ko 
je slednji prišel v naše kraje, so v Mozirju postali, pa je Florijan prosil 
nadvojvodo, če sme poslati po svojo mater v Radegundo in ko so jo 
privedli, jo je posadil med imenitno družbo, kar je celo nadvojvoda Ivan 
vidno spoštoval. Živel je vseskozi v tujini inje pozneje prevzel novo ime 
in priimek - Carl Siegenfeld, to je verjetno storil bolj kot pesnik, saj je še 
vedno v pesmih sanjal o svoji Savinji in planinah okoli Mozirja. Dve 
pesmi je po mnenju Franja Vajda, znanega poznavalca mozirskih razmer, 
napisal v slovenščini.
Letos mineva 170 let od njegovega rojstva, pa se ga spomnimo s pesmijo, 
ki jo je namenil svojemu vojnemu tovarišu Jakobu Gorniku ob vrnitvi iz 
italijanske vojne.

Že mnogo, mnogo (ct je  preč,
'Da tebe nisem videl več,
‘Koko mi zdaj srce kipi,

Togledam tvoje spet oü.
Dač dober nama b il je Dog,
HCer rešil naj je  vseb nadlog,

Saj zdrav si Ti in zdrav sem ja z ,
Cvetoč še namaje obraz.

Tedaj mi boš ra z lo žim ,
Tar v  času tem doživel si,
Tako ljubezen je  za dom 

Te gnala v  vojski bojni grom.
Pl ja z  cesarju srčno vdan,

T a  južno po tovalsem stran,
T  vojaških rokah ojstri meč 
In v  žilah bratsko kri noseč.

Veliko videl sem dežel,
D ii tužen sem in b il vesel,

Sem vojske gledat strah gorje 
In v  zmagi sem pojil srce.
Dovsodje dobro in lepo,
Tajboljše biti p a s  tebo,

Ljubezen bratska pa sladi 
Tam  srečne in nesrečne dni.

Obe pesmi je objavil Dom in Svet leta 1897.
Zahvaljujem se hčerki Franja Vajda, gospe Puncerjevi, da mi je pesmi 
Vodovnika poslala.

A. Videčnik



MOŽJE
NJEGOVEGA

KOVA
Bogastvo sadov v 
jeseni življenja

Spodobi se, da ob prvi obletnici smrti 
oživimo spomin na Franca Planovška iz 
Lačje vasi, saj se je izkazal kot dober 
človek, kot vzoren kristjan in kot zgleden 
mož in oče.
Dober človek je kot vsakdanji kruh, ki 
hrani življenje. Toda pot do kruha je dolga 
in težka. Kruh ne zraste kar tako. Ponekod 
bi ljudje umrli za kos črnega kruha in dali 
življenje za dobrega človeka. Tega se je 
zavedal tudi rajni Franc, zato sije prizade
val, da bi sam postal vsakdanji kruh vsem 
pomoči potrebnim. To se mu je precej 
posrečilo, saj je bil pravi usmiljeni 
Samarijan, znan daleč naokrog. Imel je 
izredno razvit čut za stisko malega 
človeka. Na vse načine mu je hotel 
pomagati. Zato se je še mlad vključil v 
gasilsko društvo in prevzemal razne 
funkcije. Še bolj pa se je spojil s krajevnim 
in občinskim Rdečim križem in postal 
duša te dobrodelne organizacije. Ce so 
pred leti uspevale krvodajalske akcije v 
Nazarjah, so uspevale tudi po njegovi 
zaslugi, saj je zbiral krvodajalce po nasel
jih in podjetjih, ter se jim osebno zahval
jeval za vsako darovano kapljo krvi. 
Njegova vernost in pripadnost Cerkvi je 
imela podlago v nesebični ljubezni do 
Boga in bližnjega, ki je vsak človek. V 
cerkev je hodil iz osebnega prepričanja, 
da človek ne živi samo od kruha, ampak 
od vsake božje besede. Nič čudnega, če 
seje tudi v domači rečički župniji angažiral 
na različne načine. Štirideset let je z 
veseljem in ponosom opravljal službo 
cerkvenega ključarja pri podružni cerkvi 
sv. Katarine na Gorici, skrbel za razna 
popravila in obnove, oskrbel dva nova 
zvonova, večkrat nadomeščal cerkovnika 
in ministranta in podobno. Nobenega dela 
v cerkvi in za cerkev se ni branil. Tudi sam 
je videl, kje in kako je potrebna njegova 
reka.
Čeprav je bil takorekoč povsod zraven, 
vendar ni zanemarjal svoje domačije. 
Vedno si je prizadeval, da bi bil luč in 
opora svoji družini, svojim najbližjim, 
posebno še v času težjih preizkušenj. 
Skratka, bil je enkraten človek, vreden 
blagega spomina.
Vsem, ki še priznavate njegove zasluge 
za skupno dobro, za blagor nas vseh, se 
prisrčno zahvaljujem in želim, da bi se še 
rodili možje njegovega kova.

Župnik Janez

Prihodnje rodove Lučanov čaka bogata in obsežna zapuščina zapisov 
o ljudeh in dogodkih. Predvsem po zaslugi Bogomirja Supina, ki je 
pri štiriinosemdesetih letih še vedno vitalen in bistrih misli, kljub 
težkemu povojnemu življenju.
V Krnici, kjer živi med krajani dobro poznani Lučan, je shranjena prava zbirka gradiva, ki se ga ne 
bi branil noben inštitut ali muzej. Gospod Supin namreč že vrsto let skrbi, da ne bi ušla pozabi in 
spominu vrsta ljudskih pesmi, legend, letopisov... in kar je še takšnih reči, ki jih vedno znova radi 
prebiramo in poslušamo.
čeprav je po vojni nekaj časa preživel po slovenskih zaporih in celo v Kočevskem Rogu, mu trpljenje 
ni odvzelo življenjske energije. Ostal je močan in se po spletu nenavadnih dogodkov znova vrnil k 
družini. Ko je bil na obisku v Savinjski dolini predsednik Tito, ga je v Lučah takrat dvanajstletna 
Supinova hčerka Francka osebno prosila, naj pomilosti očeta. Njena prošnja je bila uresničena še 
istega dne.
Sedanji gozdarski upokojenec je večino svojega življenja preživel v stiku z naravo; predvsem 
poklicno. Preostali čas je posvečal družini, a je vendarle vedno našel dovolj časa za vrsto dejavnosti. 
Že od leta 1933 je član 
gasilskega društva, tajnik 
pa od 1975. leta. Njegovo 
požrtvovalno delo, ki se 
kaže tudi v tem, da je 
pomagal reševati ob vseh 
požarih in poplavah Je bilo 
že večkrat nagrajeno. V 
zajetni mapi, kjer so 
diplome in priznanja, s 
katerimi bi lahko prekril 
vse stene, so poleg 
gasilskih tudi priznanja za 
krvodajalstvo ter mnoge 
druge aktivnosti. Supin pa 
ima lepe spomine tudi na 
turistično, planinsko in 
ribiško društvo. Poleg tega 
je bil leta 1960 član prvega 
odbora za vodovod, nekaj 
let prej pa delovodja pri 
elektrifikaciji.
Marsikdo misli, da ta čil 
mož na jesen življenja 
miruje. Pa ni tako. Tu in 
tam še celo plete koše, 
čeprav to lepo domačo 
obrt vedno bolj prepušča 
že tretji generaciji, sam pa zato še bolj aktivno zbira zapise in vodi kronike.
Tudi s pomočjo mnogih revij in časopisov, ki jih prebira. Naročen je namreč na toliko časnikov kot 
le malokdo.
Ko je na "kulturnem področju" že skoraj vse postorjeno, še poskrbi za živali, ki jih redi. Treba je 
namreč nakrmiti zajčke, kokoši in kozo. In mimogrede steči v kuhinjo, da se ne bi kaj prismodilo. 
Lučki zbiratelj namreč kuha sam in to prav dobro. Naučil se je že kot mlad fant, ko je bil še "vlcer" 
in ne mine dan, da ne bi skuhal kosila. Takšnega, kot se spodobi, da nič ne manjka. Krompir tako 
ali tako pridela sam, saj ima v najemu njivo...
Ob koncu tedna, ki mu kljub samoti prehitro mine, pa včasih svoje marljivo urejene zapise in zgodbe 
le odloži. Na obisku so namreč najmlajši, ki jih skrben pradedek ljubeče vzame v naročje. In ob tem 
morda tehta, kdo izmed njih bo pomagal urejati njegovo za Savinjsko dolino tako neprecenljivo

u v y v n m  i im a  / ta ji  p/i u v  i iunw

zbirko.
Karolina Grudnik



Radi se je spominjamo....
Pred kratkim je v Celju umrla gospa prof. Anta Robej roj. Horvat, 
pokopali so jo v ožjem družinskem krogu.
Gospodična Anta, kakor smo jo z vsem spoštovanjem imenovali njeni 
učenci, je zadnja leta pred drugo vojno poučevala na osnovni šoli v 
Gornjem Gradu. Kot mlada učiteljica je znala z izredno sposobnostjo 
pri nas učencih vzbuditi veselje do učenja. Bila je stroga, poštena, 
uspešna in z veliko avtoriteto. Učenci letnikov 1922, 23, 24, 25, 26, 
27 in 28 smo jo ohranili v najlepšem spominu. Pri takratnem 
Sokolskem društvu je bila aktivna članica in vaditeljica. Kot igralko smo 
jo tudi na odru občudovali.
Ko smo pred osmimi leti organizirali srečanje bivših učencev v 
Gornjem Gradu, se je srečanja, na naše povabilo, z velikim veseljem 
udeležila. Kljub njenim letom je v veselem razpoloženju dolgo ostala 
med nami.
Res smo jo imeli radi!

Rus Helena

Srečanje učencev let nika 1926 in 1927 v Gornjem Gradu 
(gospodična Anta sedi v sredini)

PRIJETNO
PRESENEČENJE

Za nas, učence 2.a razreda, je bil ponedeljek zelo vesel in prijeten 
šolski dan. Obiskal nas je urar gospod Martin Aubreht. Njegovega 
obiska smo bili zelo veseli. Tudi mi smo že bili pri njem na obisku, 
zato smo se že dobro poznali. Kot takrat nas je tudi sedaj prijetno 
presenetil. V učilnico je prinesel veliko škatlo. Strmeli smo in 
razmišljali, kaj je v škatli. Koje škatlo odprl, smo ostrmeli. Pokazala 
se je velika torta v obliki ure. To pa še ni bilo vse. Ogledal si je naše 
spise o obisku v njegovi delavnici. Izbral je enega, ki mu je bil najbolj 
všeč, in ga nagradil z ročno uro. Dobila jo je Tjaša Marinc. 
Takšnega presenečenja še nismo doživeli. Vsi navdušeni smo se z 
njim pogovarjali in tudi slikali za prijeten spomin. Posladkali smo se 
s torto in se zahvalili gospodu Aubrehtu. Ta dan bo prav gotovo 
zapisan med naše najlepše šolske dneve.
Hvala vam, gospod Aubreht, za vašo veliko prijaznost, prelepo 
nagrado in presenečenje, ki ste ga nam pripravili.

Učenci 2.a razreda 
OŠ Mozirje

Šah v dolini
Člani Zgomjesavinjskega šahovskega kluba smo se v začetku marca 
zbrali na redni letni konferenci. Ob tej priliki smo ugotovili, da je 
klub dokaj aktiven.
V letu 1993 smo organizirali več šahovskih turnirjev. Najpomemb
nejši med njimi je bil vsekakor vsakoletni turnir dvojic, katerega se 
udeležujejo tudi vsi najboljši šahisti celjske regije.
Po končani konferenci pa smo še odigrali ekipno občinsko prven
stvo. Prvo mesto si je zopet priigrala ekipa Solčave s šahisti: Ošep 
S., Preprotnik E., Ošep J. in Prodnik A.. Drugo mesto je zasedla ekipa 
Moziija, tretje mesto ekipa Gornji Grad in četrto mesto ekipa Rečice. 
Ekipi iz Ljubnega in iz Nazarij pase konference in prvenstva žal nista 
udeležili. Ob koncu pa še tole: vsi člani si želimo, da se našemu klubu 
pridruži čimveč novih članov. Zlasti pogrešamo mladince. 
Zainteresirani lahko dobijo informacije pri gospodu Tiršek Antonu 
na Rečici.

Za ZSŠK Rečica 
Preprotnik E.

Regijsko tekmovanje 
obrtnikov na Rogli

Obrtna zbornica Celje je 12.3.1994 organizirala tekmovanje v 
veleslalomu za obrtnike in pri njih zaposlene delavce celjske regije. 
Udeležilo se gaje blizu 100 obrtnikov. Najštevilčnejša je bila prav 
zgornjesavinjska ekipa, saj je štela kar 26 tekmovalcev. Ponosni smo 
lahko na njihove uspehe, saj so ekipno zasedli 1. mesto in prejeli 
nagrado - enodnevni izlet V Benetke za eno osebo. Žreb pa bo 
pokazal, kdo se bo izleta udeležil.
Med posamezniki so vodilna mesta zasedli naslednji tekmovalci: 
M a ro lt P etra  (1. m esto  v sk u p in i 25  - 35  let)
P u rn at N u ša  (2. m esto  v  sk u p in i 3 5  - 4 5  le t)
J e lšn ik  P rim o ž  (2. m esto  v sk u p in i 2 5  - 3 5  let)
K rzn ar  M a rja n  (3 . m esto  v  sk u p in i 2 5  - 3 5  le t)
P u rn at Z d en k o  (2. m e sto  v sk u p in i 3 5  - 4 5  let)
G ovek  B ožo  (3 . m esto  v  sk u p in i 35  - 4 5  le t)
P in ta r  V lad o  (1. m esto  v sk u p in i 45  - 55  le t)

Športni referent pri OZ Mozirje: 
Vlado Pinter.

Meninski veleslalom
Planinsko društvo Gomji Grad je tudi letos, že štirinajstič po vrsti, 
organiziralo tradicionalni Meninski veleslalom. V lepem in sončnem 
vremenu se je tekmovanja udeležilo 80 tekmovalcev v vseh 
kategorijah. Udeleženci tekme so prišli iz planinskih društev Luče, 
Ljubno, Rečica, Mozirje, Tuhinj, in Gomji Grad. Na zahtevni in 
ledeni progi je zmagal Škrubej Rajko, PD Luče.

Po kategorijah so se najbolje odrezali Anica Pumat Gomji Grad, 
Bernarda Suhovršnik Gomji Grad, Tatjana Škrubej Luče, Alojz 
Fortin Gomji Grad, Zdenko Pumat Gomji Grad in Uroš Naraločnik 
Ljubno. Ekipno se je najbolje odrezala ekipa iz Luč pred ekipami 
Gornjega Gradu, Rečice, Mozirja, Ljubnega in Tuhinja. Po tekmi so 
se tekmovalci zbrali ob planinski koči, kjer so se izven konkurence 
pomerili v smučarskih skokih na 20 m skakalnici.

Rafko Žerovnik



PISMA BRALCEV

Odbornik EDI in 
politična matematika

Zabavljivi zaključek mojega pisma je učinkoval: g. Mavrič Edi je v 5. številki SN 
"odprl knjigo" svoje politike. Dobro seje "prijel", zato bo razlaga lažja. Kakšnoje 
njegovo politično ravnanje, čemu služi in komu je namenjeno, bo bistvo tega 
odgovora.
Tako z osebnega, kakor tudi političnega vidika je zame izid glasovanja za 
"ministrski stolček" popolnoma nepomemben; osebno nisem nič izgubil, ker 
osebno tudi nisem imel kaj pridobiti (z izidom sem pridobil na dragocenem času, 
ki bi ga sicer brezplačno žrtvoval za IS), poleg tega pa je koriščenje funkcije v 
zasebne namene proti mojim moralnim načelom.Kdo je izgubil, sem jasno 
zapisal, razume pa naj, kdor more. Jedro problema je Mavričev nastop sam, 
njegov nekulturen (ali primitiven) izpad (naj le prečita megnetogramski zapis 
skupščine) in motiv za takšen nastop. Zame (in vsakega, ki bo razumel jedro 
prispevka) je bistveno bolj pomemben vzrok Mavričevega nastopa kot pa 
njegova posledica. Dilema, ki se je z Mavričevim odgovorom le potrdila, postaja 
vse jasnejša. Ne bi bil problematičen "političen zaton" politikov Bastlovega kova, 
bolj problematičen in nevaren bi bil “vzpon" politikov Mavričevega formata.
Ko je kot član takrat vodilne SDZ v DEMOS-u bil na listi zbora KS izvoljen v 
skupščino, je bil politično nepismen. Da bi lažje "shodil", se je trudil delati vtis 
intelektualca in nadpovprečneža. Ob mojih načelnih pristopih k problematiki je 
kaj hitro ugotovil, da pri meni ne bo "kruha za njegovo politiko". S članstvom v 
uredniškem odboru SN je videl svojo prvo realno šanso. Navezal je dokaj dobre 
stike z bivšim izvršnikom, kije iz občinskega proračuna sofinanciral SN, posred
no s tém pa honorar za Mavričeve prispevke. Praksa dela mojstra in g. Mavrič 
seje začel obnašati praktično. Tu in tam je o bivšem izvršniku zapisal kaj lepega, 
predvsem pa je tako v svojih člankih kakor tudi javnih nastopih skrbno pazil, da 
ga ne bi kompromitiral. "Njegov šef" je začutil svojo “desnico", g. Mavrič pa 
spoznal .pravi trenutek, da "razpne svoja jadra". Usmerjeni "veter bivšega 
izvršnika" je relativno hitro "odnesel" g. Mavriča med osrednje "novinarske" 
zvezde SN, Bolj ko se je manevrski prostor bivšega izvršnika ožal, tem bolj 
pregledno je g. Mavrič "ministriral". Gospod Mavrič je bil dodatno nagrajen; s 
kratkoročnimi finančnimi krediti (karsobilipo mojih informacijah povsem korektni 
finančni posli) je bivši izvršnik pomagal reševati občasne likvidnostne težave v 
firmi, kjer je g. Mavrič imel funkcijo šefa sindikata. Ker so nakazila kreditnih 
sredstev sovpadala tudi z roki izplačila plač, je g. Mavrič z grožnjami vodstvu 
firme ustvarjal v svoji sredini vtis, da bo "colnge že on zrihtal" in tako postajal vse 
"uglednejši". Ta lažna pomembnostje le enaod Mavričevih manipulacij z njegovo 
sredino, ki pa mu bo "nasedala" seveda le tako dolgo, dokler ne bo "prečitan".
S padcem bivšega izvršnika se začenja drugo obdobje Mavričeve politike. Že v 
času priprav na glasovanje o nezaupnici IS je g. Mavrič na terenu zbiral mnenja 
posameznikov (tudi v svetu KS Gornji Grad), v podporo izvršniku. Ker mnenja 
proti argumentom ne vzdržijo, je izvršnik padel, s tem pa je "ugasnil, tudi veter" 
v Mavričeva "jadra” . Do takrat se je  g. Mavrič že naučil, da je politika lahko zanj 
bolj donosen posel kot njegov zidarski poklic. Nosilci "rušenja izvršnika" so 
istočasno “zrušili še Mavričev veter", kar ga je za trenutek postavilo v negotov 
položaj. Ker sem med nosilne raziskovalce nečednih poslov spadal tudi jaz, 
posredno skozi problematiko zdravstva pa tudi dr. Urlep, je bila najina kan
didatura kot naročeno Mavričevo sladko maščevanje. Nedvomno je g. Mavrič 
deloval po "svoji vesti pošteno" in iskreno. Zataknilo se mu je le pri g. Pustos- 
lemšku, saj ga je  predstavil kot svojega prijatelja in nenadoma pozabil, da gaje 
še pred nekaj meseci "obdeloval" na vse mogoče načine zaradi njegove dom
neve, da si g. Pustoslemšek želi prisvojiti neke družbene prostore. Očitno g. 
Mavrič menja prijatelje tako pogosto kot hostesa spodnje hlačke.
Lokalne volitve so za g. Mavriča nova prilika za "praktično politiko". Dvomim, da 
je konstrukt sploh plod njegovih idej, gotovo pa mu služi prepričan, da ga je s 
pomočjo njegovih "liderjev" in pod mentorstvom "njegovega lektorja" realno 
mogoče izpeljati. Zato ni slučaj, da g. Mavrič medijsko vse glasneje poudarja 
svoje zasluge za Gornji Grad, da poskuša diskreditirati potencialne tekmece (z 
njimi hkrati še enkrat obračunava) in da že snubi volilce. Kandidatura za župana 
nove občine ali vsaj mesto tajnika bi po njegovi "pošteni vesti" (in zagotovo 
globokem prepričanju) bila primerna oddolžitev volilcev za njegove zasluge. 
Hkrati bi to bila zanj tudi praktična priložnost, da rehabilitira svoje "stare prijatelje" 
in jim ponudi kakšno ugledno mesto v novi vladi. Če volilci Mavričevih zaslug ne 
bi nagradili, bi bilo z njihove strani nepošteno. Takšna je logika g. Mavriča internu 
primerni so tudi njegovi kriteriji v politiki. Prav v točki moralnih vrednost in meril 
je torej g. Marvič kot funkcionar in politik sporna, nestabilna in nenačelna ter s 
kompleksi obremenjena osebnost. Za razumevanje in razreševanje enakih 
problemov uporablja g. Mavrič različne kriterije in merila, odvisno pač od okolja 
in "vetra", od čustev in razpoloženja, od simpatij in ljubezni, od časa in priložnosti. 
S takšnimi neracionalnimi kriteriji, ki po svoji naravi spadajo vpodročje psihiatrije, 
ni mogoče zganjati politike, razreševati razvojnih, tekočih gospodarskih in social
nih problemov, niti ne kulturnih ali drugih. Zato nad javnimi izpadi g. Mavrič Edija 
sploh nisem presenečen; so pač odraz njegove osebnosti in analiza le-te ni več 
politika niti ne moja stroka.
V svojem obširnem pismu g. Mavrič razgalja še eno svojo vlogo, ki se je morda 
niti ne zaveda. Diskreditacija nezaželenih oseb je znana metoda stare Udbe. 
Glede na to, da v udbovskih dosjejih, ki danes predstavljajo sicer neformalne 
vendar še živeče in zato škodljive centre moči, zagotovo nisem dobro zapisan,

je nestabilna osebnost g. Mavriča pravšnja tudi za "stare račune". Ravno take 
osebnosti so njihovi najboljši operativci na terenu, kjer delujejo kot ljudski tribuni, 
nenehno se ljudem kažejo kot njihovi pravi predstavniki, razglašajo "persone non 
grate" in se svoje vloge praviloma niti ne zavedajo. Če bi g. Mavriču uspelo mene 
kompromitirati na političnem prizorišču, bi tako opravil kar dvojno "delo". 
Strategija neformalnih centrov moči je zelo enostavna: delovati neformalno, 
politični vpliv pa obdržati in širiti skozi izvoljene (vendar njihove) predstavnike v 
formalnih političnih telesih, kot so skupščine, sveti, komisije ipd. Vtem kontekstu 
je tako lažje razumeti že nekaj časa trajajoče Mavričevo prizadevanje po moji 
politični diskreditaciji na eni strani in promocijo njega samega na drugi. Poleg 
tega, da so hudo bolno želi biti v središču družbenih dogajanj in pozornosti, je 
on tako "prava oseba" še za koga.
Da g. Mavrič vestno in dosledno opravlja svoje "delo", dokazuje tudi jalova 
matematika z volilnimi glasovi, s katerimi želi zmanipulirati bralce. Za predsednika 
KS Gornji Grad smo bili kartrije (ne samo jaz) protikandidati sedanjemu predsedniku 
izključno zato, da bi bil izvoljen tisti, ki je po mnenju večine takratnih organizatorjev 
volitev v KS bil najbolj primeren. Najresnejšega kandidata smo vsi trije indirektno 
podprli. Velika večina je le razumela in število glasov protikandidatov je zato 
nepomembno. Na las podobnaje bilatudi vloga moje protikandidature g. Presečniku 
(brez protikandidata volitve niso mogoče). Predsednik IS je profesionalna funkcija. 
Ali je g. Mavrič res tako naivno prepričan, da sem bil pripravljen iti "na šihf 
predsednika IS za dobo največ enega leta? Smešno.
Do pravega politika bo g. Mavrič moral prehoditi še dolgo pot politične abecede, 
v katero nedvomno spada tudi politični marketing. Da bi pridobil na ugledu med 
politično bolj izkušenimi, je v začetnih političnih korakih svojo volilno bazo 
neštetokrat poimenoval kar "rajo, ki je bi..." (ne bom izpisal) in je on ne ceni. 
(Prosim, g. Mavrič, nikar tega ne izgubi iz spomina). To napako je očitno spoznal 
sam ali pa njegovi strategi, saj bovoliino bazo še kako potreboval.Zato je povsem 
razumljivo (napako je pač treba popraviti, najbolje kar po znanem reku: primite 
tatu), da želi to svoje "perilo oprati" na mojih plečih in prikazati, kako jaz nisem 
pravi predstavnik preprostih, dobromislečih, poštenih, ubogih, delavcev in 
kmetov, kajti obrnjeno je mogoče razumeti, daje pravi predstavnik prav on. Toda 
takšno manipuliranje z ljudmi je tvegan posel. Zase ne vem, katera "kasta" (po 
Mavričevi top- listi) mije oddala glasove na volitvah; trdim le (in tako sem vedno 
trdil), da se v političnem delovanju nisem in ne bom oddaljeval od načel in meril, 
s katerimi sem kot član SDZ na DEMOS-ovi listi nastopal pred volilci. To je 
bistvena razlika med nama.
In še eno napako bo g. Mavrič moral popraviti. V naslednji št. SN pričakujem:
1. da od volilne komisije oz. kompetentnega organa pridobi pojasnilo, zakaj mi 
je bilo dodeljeno mesto odbornika v skupščini glede na premajhno število glasov 
(kot trdi g. Mavrič). V tem primeru sem tako jaz kakor tudi skupščina delovali 
nelegitimno.
2. da pojasni in argumentira, katero je bilo tisto moje politično delovanje, ki je bilo 
meni v lastno korist. Takšna obtožba namreč navaja na sum zlorabe politične 
funkcije odbornika in nakazuje na kriminalno dejanje, to pa ni več politika.
če  g. Mavrič zadnjega ne bo pojasnil in argumentiral javno, bo to storil v sodnem 
postopku. Tudi politični bonton ne prenese vsakršne matematike. Politična 
funkcija je javno delovanje, zato je in mora biti podvržena javni kritiki, pa naj gre 
za moje ali Mavričeve ali nastope kateregakoli politika, čeprav se zavedam 
pregovora: čim dlje se z bedakom ukvarjaš, tem bolj si mu podoben.

Franc Basti,Gornji Grad
Pripis uredništva:
Ker se je Edi Mavrič v svojem pismu že v naprej odrekel odgovoru, 
polemiko na to temo s tem prispevkom zaključujemo.

Pripombe na osnutek 
proračuna občine Mozirje 

za leto 1994
Občinski odbor SKD Mozirje je na svoji redni seji dne 20.3.1994 razpravljal o 
aktualnih temah v naši občini. Največji del razprave je namenil proračunu občine 
Mozirje za leto 1994. Sprejeti so bili sledeči sklepi:
1. SKD podpira uravnovešen tip proračuna.
2. Glede na težko situacijo, kjer povsod manjka denarja, je SKD mnenja, da se 
to breme enakomerno porazdeli na vse uporabnike proračuna. Zato SKD pred
laga, da sredstva za delo upravnih organov ne presegajo 23,67% deleža v 
proračunu za leto 1994. Prav tako tudi sredstva za delo izvajalskih organizacij 
nebi smela presegati 27,18% deleža v proračunu za leto 1994.
Iz teh naslovov je tako mogoče prihraniti cca 20-25 mio SIT.
OBRAZLOŽITEV:
Dejstvo je da so se proti koncu leta 1993 plače upravnih organov neupravičeno 
povečale za 20% preko zakonsko določenih mej. (O tem bo tako ali tako pregled 
SDK dal svoje poročilo še preden bo sprejet zaključni račun občine Mozirje.) 
Torek enostavna indeksacija ne pride v poštev ampak je potrebno na novo 
ovrednotiti delovna mesta in tako določiti minimalni obseg potrebnih sredstev. 
SKD se zaveda, da je pogovor o plačah najbolj občutljiv problem .vendar je 
mnenja, da je ne glede na to potrebno v prvi vrsti le zaščititi interes cca. 10000 
davkoplačevalcev občine Mozirje, ki zahtevamo, da se naš denar ne razmetuje.



PISMA BRALCEV

Ob podrobnejši analizi materialnih stroškov, pa SKD prav tako ugotavlja, daje 
obseg materialnih stroškov previsok bodisi zaradi slabe izbire dobaviteljev, 
izvajalcev ali celo potratnega obnašanja z materialnimi sredstvi.
3. SKD ugotavlja, da IS SO Mozirje skozi proračun vodi takšno politiko, da si sam 
reže tisto vejo, na kateri sedi. Nerazumljivo je, da se za plačila ter subvencije in 
intervencije v gospodarstvu namenja celo manj denarja kot v letu 1993. SKD 
tako predlaga, da se vsaj 10-15 mio S IT dodatnih sredstev nameni gospodarstvu 
za pospeševanje kmetijstva, turizma in podjetništva.
4. Financiranje strank in organizacij je po mnenju SKD v občini Mozirje pod vsemi 
normativi (to povedo tudi primerjave s sosednjimi občinami). V Sloveniji smo se 
odločili za strankarsko demokracijo, torej davkoplačevalci upravičeno 
pričakujemo, da stranke tudi svojo vlogo pošteno odigrajo, oz. odigramo. Glede 
na višino sredstev iz proračuna, pa je potrebno povedati, da je s temi sredstvi 
ravno mogoče pokriti stroške najemnine občinskih prostorov, ogrevanja, 
elektrike in telefona. Od tu naprej pa sledijo stroški tekočega dela stranke (delo 
v posvetovalnih komisijah slovenskega parlamenta v Ljubljani na področju 
podjetništva, znanosti in tehnologije, šolstva, kulture, športa, lokalne samou
prave, ...), ki niso pokriti, oz. ni mogoče delati, ker ni sredstev. Glede nato, da 
ni nikomur do tega, da se vrnemo tja, kjer smo enkrat že bili, SKD predlaga, da 
se strankam (NDS, SLS, SKD, ZLSD, LDS, SSS) sredstva iz proračuna najmanj 
podvojijo ali celo potrojijo.
5. V dolini imamo takšno gospodarstvo, kot ga pač imamo, drugega ni. SKD je 
torej mnenja, da je potrebno od tu naprej delati tako, da obstoječe ohranimo, oz. 
izboljšamo. To pa je po mnenju SKD mogoče samo z znanjem, pa če tudi je le-to 
domače. Zato SKD podpira sofinanciranje razvoja filtra za suho filtracijo dimnih 
plinov po projektu, ki ga predlaga Glin POHIŠTVO.

Občinski odbor SKD Mozirje 
predsednik: mag. Ivo Glušič

K R O N I K A

7.3.94 so bili ob 11. uri policisti obveščeni,da je neznanec odtujil 2.000 
- litersko poliestersko cisterno na škodo Zgornjesavinjske kmetijske 
zadruge v Radmirju. Storilca še niso odkrili.

10.3.94 ob 15.05 uri je Mirjana P. (38) iz Nazarij vozila osebni avto po 
prednostni cesti v Nazarjah. S stranske ceste je pred njo z osebnim 
avtomobilom zapeljal Dušan Z. (33) iz Pariželj. Pri trčenju je nastala 
materialna škoda.

10.3.94 je ob 18.10 uri je Robert Š. (16) iz Radmirja brez vozniškega 
izpita vozil neregistrirano motorno kolo mimo trgovine v Radmirju. V 
tistem trenutku je s parkirišča na vozišče z osebnim avtomobilom 
zapeljal Janez F. (70) iz Okonine. Motorist je trčil v osebni avtomobil 
in se pri tem hudo telesno poškodoval, nastala pa je tudi materialna 
škoda.

10.3.94 je ob 21.45 uri Boris Š. (22) iz Mozirja vozil osebni avto v smeri 
proti Nazarjam. V bližini Delejevega jezu je zaradi neprimerne hitrosti 
zapeljal s ceste v jarek, pri čemer je nastala materialna škoda na 
avtomobilu.

10.3.94 je ob 22.45 uri Darko K. (38) iz Nazarij žalil in fizično obračun
aval z materjo Marijo B. (70) iz Nazarij. Pri tem naj bi Marija B. dobila 
telesne poškodbe.

15.3.94 so bili na policijski postaji obveščeni, da je  neznanec v času 
od 15.2. do 14.3.94 iz dnevne sobe stanovanja v Mozirju odtujil osem 
zlatih prstanov na škodo Helene F. (26) iz Mozirja.

16.3.94 je ob 7.40 uri Andreja P. (21) iz Gornjega Grada vozila osebni 
avto po Aškerčevi ulici v Mozirju. Pri tem ni pazila na hitrost in smer 
vožnje in zato trčila v parkirani osebni avto, last Borisa R. (33) iz 
Mozirja.

17.3.94 se je na policijski postaji zglasil Niko P. (42) iz Žerjava in 
povedal, da je neznanec v njegovem gozdu v Planini posekal in 
odpeljal 40 m3 lesa.

20.3.94 se je ob 9.50 uri zgodila prometna nezgoda v Spodnji Rečici. 
Voznik osebnega avtomobila Uroš B. (19) iz Spodnje Rečice je vozil 
osebni avto v smeri proti Pobrežju in zaradi neprimerne hitrosti zapeljal 
z vozišča ter poškodoval vozilo.

INFORMACIJE

Predstavljamo vam:
Izdelovanje in prodajo 

otroške konfekcije

č m + 1  Č A M
V Mozirju Na trgu 32, torej nad penzionom Kozorog (bivši hotel 
Turist), vsak dan nastajajo nova in nova oblačila za otroke. Na 
tem naslovu namreč domuje (vhod je sicer z dvorišča) delavnica 
Marte Češnovar, ki je svojo podjetniško kariero zapisala izdelo
vanju in prodaji otroške konfekcije.

Tri teta je že od tedaj, ko se je podala v nemirne vode zasebne 
dejavnosti. Pravi, da je imela še prej, ko je bila zaposlena v družbenem 
podjetju drugačne dejavnosti, veselje do otroških izdelkov. Kako se je 
torej začejo?
MARTA ČEŠNOVAR: Hja, začela sem pravzaprav z izdelovanjem 
otroških kompletov. Obseg proizvodnega programa se je nato posto
poma povečeval in se seveda sprotno prilagajal tako modnim trendom 
kot tudi sezonskim značilnostim. Trenutno, na primer, izdelujemo 
spomladanske jakne velikosti od 0 do 14A in 14B, komplete iz lana in 
bombaža od dveh do šest let, hlače od dveh do osmih let, k vsemu 
temu, kar sem navedla in kar bo v kratkem še polepšano z vezenjem,

Marta Češnovar

pa moram dodati še otroške trenerke od dveh do šestih let. Po naročilu 
izdelamo tudi ženske in moške jakne iz kvalitetnih materialov, ki ne 
prepihajo in ne premočijo.
V čira Čari se najraje ukvarjajo prav z najmanjšimi izdelki do osmih 
let. Njihova izbira je zato nekoliko večja. Hlače in srajčke naredijo po 
željah naročnikov tudi iz njihovega materiala. Ne delajo pa oblek za 
sv. obhajilo in birmo.
MARTA ČEŠNOVAR: Prilagajanje letnim časom je kar pogosto, 
nenehno so kakšne spremembe. Denimo, v zimskem času so bile 
aktualne bunde, kombinezoni, kompleti in jakne iz termo velurja, 
podložene hlače. Sedaj pa bo vsak čas že treba razmišljati o poletju, 
ko pridejo na vrsto kratke hlače, krila, kompleti in majice.
Delavnico Čira čara lahko med tednom obiščete od 7. do 15. ure, ob 
sredah od 7. do 17. ure. Ob sobotah ne delajo. Po telefonu 832-141 
(delavnica) ali 832-009 (doma) vam je Marta Češnovar na voljo tudi 
za potrebne informacije.
Čira Čara pa ni le proizvodnja, je tudi trgovina oziroma grosistična 
prodaja. Redne dobave tečejo v dvanajst trgovin v različnih krajih. 
Njihov krog pa želijo razširiti na približno dvajset.
In kakšni so načrti?
MARTA ČEŠNOVAR: Proizvodnjo bomo postopno preusmerili na 
serijsko izdelavo bund, jaken in kombinezonov. Ne glede na to bomo 
obdržali sedanjo dobro kvaliteto, saj menimo, da se bo čas, ko gledajo 
kupci predvsem na ceno premalo pa na kakovost, še spremenil. 
Prepričani smo, da bomo uspeli prav s kvaliteto!

EP



I N F O R M A C I J E

Predstavljamo vam:
J  v v

Nekoliko izven centra Nazarij, točneje v Žlabru 21, opravlja dejavnost elektroinstalacij in telekomunikacij Martin 
Dušic. Do njegove delavnice nas pripelje cesta, ki se v naselju Dobletina odcepi proti mostu čez Dreto, jo prečka 
in po njenem desnem bregu poteka še kakšnih 150 metrov. Ne morete zgrešiti.

Martin Dušic je obrtnik od leta 1991 dalje. V tem času seje s svojo dejavnostjo že dodobra uveljavil, a ga ljudje, ki potrebujejo tovrstne storitve, le 
še premalo poznajo. Kaj je torej njegov posel?
Če naštejemo na kratko: prodaja telefonskih aparatov in central, faksimilnih naprav, avtomatskih tajnic in raznih zaščit za navedene naprave proti 
udaru strele. Poleg tega vam Martin Dušic nudi strokovne informacije oziroma nasvete v zvezi z nakupom tovrstnih naprav. Najboljše je, če ga 
seznanite s svojimi željami, se z njim posvetujete, nakar vam kupljene naprave tudi montira. Ima namreč tudi pooblaščen servis za telefonske naprave 
ISKRA.

Največ strank se oglasi pri njem zaradi telefonskega aparata. Zgodi 
se, da katera od njih v tujini kupljenega telefona celo ne sme 
uprabljati v našem omrežju, če le-ta ni atestiran. Martin Dušič tesno 
sodeluje s PTT Celje in vam lahko koristno svetuje, kakšen aparat je 
primemo kupiti glede na vaše potrebe. V njegovem prodajnem 
programu so seveda samo atestirani aparati ISKRA, SIEMENS... 
Tudi ustrezno zaščito dobite kar pri njem, saj ne gre pozabiti, da v 
našem območju kaj rado tudi zagrmi. Pa še glede koristnega 
zavarovanja aparata pri zavarovalnici Triglav boste lahko kaj iz
vedeli.
Telefonske centrale postajajo v času, ko se pretok informacij vedno 
bolj stopnjuje, marsikje prava nujnost. Martin Dušič kot pooblaščeni 
zastopnik za montažo in prodajo z njimi opremlja tako stanovanjske 
hiše kot tudi druge večje objekte, podjetja itd. Za prve je večinoma 
primerna centrala SELECOM 1/4, ki omogoča 4 telefonske 
priključke na eni liniji ali kombinacijo telefon - avtomatska tajnica - 
faks. Centrala ISICOM 20 je razred višje. Za nizko ceno dobite 
profesionalno napravo, ki poleh vseh sekretarskih funkcij, ki jih 
poznajo banke, občine, zdravstvene ustanove ipd.,nudi še av
tomatsko tajnico na vsaki liniji, fax - select za avtomatsko prepoz
navanje faksa ter podaljšano izbiranje z MFC funkcijo.
Vseh možnih variant preprosto ni mogoče našteti. Zato si je dobro 
zapomniti Dušičev delovni čas, ki je od 7. ure dalje. Ker je pogosto 
treba tudi na teren, gaje najlažje dobiti na telefon 831-225 ali mobitel 
0609-617-656. Pa še na eno prednost bi veljalo opozoriti. Ker gre 
trend razvoja nezadržno naprej, tempo življenja se stopnjuje, je tudi 
vloga telefona kot hitrega in kvalitetnega prenosnika infonnacij 
nepogrešljiva. Martin Dušič vam za čas, ko popravlja vaš telefon, če 
je to le mogoče, posodi svoj aparat. Gremo v Evropo, kajne?

EP

Martin Dušič

Shematski prikaz sistema ISICOM 20

4 skupni vodi 

I S I C O M  2 0 Tiskalnik
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16 NAROČNIKOV
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sistemski telefoni navadni telefoni faks domofon baby alarm

Predstavljamo vam:

Redke so gostilne, ki imajo poleg dobre in pestre 
ponudbe še ustrezno veliko parkirišče, mirno in 
urejeno okolico ter prijazne gostilne, ki vas vedno 
lepo sprejmejo. Ljubenska gostilna Na Produ, Ter 
42, Ljubno ob Savinji, pa je ena izmed takih.

Lastnica Marija Podkrižnik je lahko na gostilno, ki stoji ob cesti 
na poti v Rastke in na Smrekovec, resnično ponosna. V 
novejši, lepo urejeni hiši, ki soji pred kratkim dozidali še večjo 
sobo in kuhinjo, zadnje čase prav prijetno diši. Med Savinjčani 
znani in priljubljeni kuhar Silvo Praznik je namreč poprijel za 
kuhalnico Na Produ. Tako lahko poleg vseh vrst narezkov, 
golaža in "mohovta" kadarkoli naročite odlične domače speci
alitete; ponudbo pa bodo v kratkem še dopolnili. Na primer s 
picami, ki jih pečejo že nekaj tednov. Slastne so, obložene tudi 
z domačo salamo, predvsem pa dovolj velike za vso družino. 
Male, srednje ali družinske pice zapeljivo dišijo vsak teden od 
četrtka do nedelje med 17.00 in 22.00; bralci pa še vedno lahko



KAMNOSEŠTVO PODPEČAN
Velenje

Razrez, obdelava in vgraditev marmorja in granita.
U G O D N A  P O N U D B A :
- nagrobnih spomenikov
• okenskih polic (na zalogi širine 20 cm)
• stopnic 
-tlakov
- šankov in kuhinjskih pultov

Valentin Podpečan
Šalek 20, VELENJE 

tel. 063/857-558 
Uradne ure za stranke: 

vsako sredo in soboto od 7.00 do 17.00

izkoristite kupon, ki je bil objavljen v prejšnji številki časopisa 
in si pico privoščite s 7% popustom.
Ker pravi Slovenci dosti lažje jemo in pijemo ob poskočni 
glasbi, je v gostilni vedno na razpolago dvoje harmonik, na 
katere lahko gostje uberejo vesele viže.
Sicer pa imajo muzikanta tudi pri hiši, tako da je res vedno 
živahno; dobre kapljice pa sploh nikoli ne zmanjka.
V sobotah zvečer, ko je Na Produ v gosteh ansambel, je 
poskrbljeno za zabavo vseh generacij. Podkrižnikovi vedno 
povabijo skupino, ki igra skladbe za čim večji krog obiskoval
cev, ne le za mlade.

Na telefonski številki 841-336 sprejemajo rezervacije vse dni 
v tednu, še posebej, če želijo gostje postrežbo v posebni sobi 
in vnaprej izbrane jedi.
Gostilna lahko sprejme do 120 gostov; ob porokah, ko je za 
razigrane svate potrebnega nekaj več prostora, pa okrog sto 
oseb. Tokrat se še posebej potrudijo, da ostane noč nepozab
na.
Obiskovalci, ki to dobro gostilno že poznajo, bodo vsemu 
navedenemu le pritrdili. Ostale pa vedno nasmejana Marija 
Podkrižnik vabi z besedami:
"Dobro voljo prinesite s seboj; vse ostalo vas čaka Na Produ. 
Če je nimate, vam pa tudi to pripravimo pri nas!"

Karolina Grudnik
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Mercator - Zgornjesa vinjska 
kmetijska zadruga 
Mozirje z.o.o.

Na podlagi 30. čl. zadružnih Pravil 
s k l i c u j e m o  

2. redni OBČNI ZBOR zadruge 
v SREDO, 6. aprila 1994 ob 10. uri 
v Zadružnem domu na LJUBNEM

Predlog DNEVNEGA REDA:
1. Izvolitev organov Občnega zbora:
- predsednika zbora
- zapisnikarja in overitelja
- preštevalcev glasov
2. Uvodna beseda ob 100-letnici ustanovitve ljubenske Hranilnice in 
posojilnice
3. Poročilo o poslovanju Zadruge v letu 1993
4. Poročilo Nadzornega odbora
5. Sprejem zaključnega računa za leto 1993
6. Planske usmeritve za gospodarjenje v tekočem letu 94
7. Predlog dopolnitve zadružnih Pravil
8. Predlog in pripombe zadružnikov
9. Razno
Opomba: skladno z 2. odst. 30. člena Pravil bo Občni zbor veljavno 
sklepal 1 uro po sklicu, ne glede na število navzočih delegatov!

UPRAVNI ODBOR ZKZ
VABLJENI:
1. Delegati Občnega zbora
2. Nadzorni odbor
3. Zadružna zveza Slovenije
4. Kmetijska-svetovalna služba
5. Gozdarska strokovna slučba

X K « 9 X X 4

MARKETING d.o.o.
63 313 Polzela 38 
tel.& fax: 063 /721-052

POOBLAŠČENI
SUBARU
Vivio GLI 4WD 17.980 DEM
Justy J 12 4WD 22.560 DEM
Impreza Sedan
GLIBX2W D 31.050 DEM
Legacy Ranger 1,8 
4WD 36.000 DEM
Ugodni kreditni pogoji 
na 48 mesecev in leasing.

DAIHATSU
Charade TS 1,0 15.280 DEM

Cuore 16.800 DEM

Hijet-pick up 17.000 DEM

PRODAJALEC
FIAT
Panda 1000 i.e. CAT 11.990 DEM 
Scioneri Cinquecento 
900 i.e. CAT 14.990 DEM
Tipo 1,6 i.e. SX CAT 21.810DEM 
Tempra 2,0 i.e.
SX CAT 24.600 DEM
Croma 2,0 TDI 26.990 DEM
M o ž n o s t  l e a s i n g a

PEUGEOT
106 že od 18.230 DEM
306 že od 21.020 DEM

LADA
Samara že od 858.000,00 SIT

HijetVan 18.400 DEM

Feroza El II 35.950 DEM
M o ž n o s t  l e a s i n g a .

Posredujemo pri prodaji 
rabljenih vozil.
Brezplačne vpis v posredniško 
prodajo.

AUTO AKUSTIKA BLAUPUNKT 
AUTO ALARMI GT
AL. PLATIŠČA ŽE OD ........................................................ 12.000,00SIT
SONČNE STREHE FARMONT ŽE O D .............................. 24.000,00 SIT

D e l o v n i  č a s  o d  8 .  -  1 6 .  u r e  
O b  s o b o t a h  o d  9 .  -  1 2 .  u r e .
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SAVINJSKA trgovska družba d.o.o. Žalec

Prodajalna QR3 "Ì
nova avtobusna postqja THoziije vabi I

UGODNEJE ŠE NISTE KUPOVALI!
Na 6 čekov BREZ OBRESTI ali na 6 obročni 

kredit vam nudimo:

GORSKO KOLO moško 30.310,00
GORSKO KOLO žensko 30.310,00
GORSKO KOLO fantovsko 25.974,00
GORSKO KOLO dekliško 25.974,00
MOŠKO KOLO TRAKING 31.750,00
ŽENSKO KOLO HOLANDER 29.985,00
OTROŠKO KOLO PONY 24" 19.230,00
OTROŠKO KOLO PONY 20" 18.540,00
OTROŠKO KOLO BMK 16" 12.625,00
OTROŠKO KOLO KEKEC 16" 13.300,00

Pri nakupu z gotovino nudimo
10% POPUSTA!

TO PA ŠE NI VSE!
Poleg ugodnejšega obročnega 

odplačevanja vam nudimo tudi

ZELO,ZELO 
UGODNE CENE:

BTV VOYAGER - GORENJE 46.300,00
Videorekorder SYLVIA 47.300,00
PRALNI STROJ 604 45.084,00
PALIČASTI MIXER 4.720,00
VETROVKE 3.300,00
FLANELASTE SRAJCE 1.290,00
PIŽAME 2.468,00
SPODNJE HLAČE 
OMIŠ
COPATI 36 - 46 
COPATI 25 - 35

od 459,20 do 494,80
2.195.00
1.350.00

Pri nakupu z gotovino nudimo
5% POPUSTA!

Vaš obisk v naši prodajalni se 
vam bo obrestoval!

P O G R E B N E  S T O R I T V E
;  Ob boleči izgubi bližnjega nudimo po konkurenčnih cenah: «
;  -  prevoz z avtofurgonom (vključno na upepelitev) “
; - dekracijo sobe, postavitev odra na domu £
« - izkop grobnih jam £
Z - postavitev žarnih niš Z
■ - ureditev kompletne dokumentacije j
» - odštejemo pogrebnino v višini 48.000 SIT »
% Štiglic Jožica *

*  Radmirje 10, Z
*  63333 Ljubno ob Savinji *

Z Tel. 063/841-029 »S sI» *
S K < f i & g X 4 f e g K « $ K g 4 f t 3 t X « i ! g } < « f r J < X 0 e ! 8 g « & ; K X 4 e ' K K « & 3 ( X « e 3 < X « f r 3 t X « e : K X 0 «

Z A II V A L n

Pomladni veter je zapihal 
Bog te k sebi je poklical 

a ti si vedel 
v naših srcih boš ostal 
ko v trpljenju si zaspal.

ZAHVALA
Ob smrti brata in strica

Janeza HUDEJA
iz Lepe njive 18

Iskrena hvala vsem sosedom, znancem in prijateljem za 
darovano cvetje, sveče in svete maše. Prisrčna hvala dr. 
FLTRST za zdravniško pomoč, g. SUHOVRŠNIKU za lepo 
opravljen obred, govorniku ACMANU za poslovilne besede ter 
šmihelskim pevcem za lepo petje.

Vsi njegovi

ZAHVALA

t T a Tiho je sklenil življenjsko pot
■ *  ? naš brat
- v Anton

.  $ * ■ HOFBAUER
iz Nazarij

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nam priskočili na pomoč 
in izrazili sožalje. Hvala vsem sorodnikom, sosedom, znancem 
in prijateljem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na 
zadnjo presunljivo pot. Hvala g. župniku Martinu Pušenjaku za 
obred, g. Napotniku, prijateljem, ki so ga nosili in praporščakom.

Žalujoči vsi njegovi



* O G L A S I

Šmihelska cesta 1, Mozirje, tel. 832-011
Jupol 30/1 ............
Bavalit 40/1 ..........
Valit 30/1 ..............
Beltop 4/1 ..............
Tuš kabine ............
Lak za parket 25 m2 
Cevi poc. 1 /2 " ........

.2.399,00 SIT 

.2.040,00 SIT 

.2.699,00 SIT 

.3.099,00 SIT 
14.499,00 SIT 
6.732,00 SIT 

.1.049,00 SIT

Prodaja na čeke, brez obresti!

SERVIS ROSENSTEIN
POPRAVIMO VAM:
- Vse vrste gostinskih hladilnih naprav
- Expres kavne aparate
- Pralne stroje Gorenje, Ei, Candy
- Pomivalne stroje Gorenje, Ei, Candy 
-Termoakumulacijske peči vseh tipov
- Likalne stroje vseh tipov
- Hladilne skrinje-hladilnike vseh tipov
- Toplotne črpalke vseh tipov

Tel. 063-721296, Mobitel 0609-610085 
Milan Rosenstein, Andraž l i l a  Polzela

Objava na podlagi sklepa Sveta zavoda z dne 17.2.1994 
na prosto delovno mesto za DOLOČEN čas (4 ure 
popoldne in sobote)

ČISTILKE V LEKARNI MOZIRJE
P o g o j i :
- končana osnovna šola
- zaželjeno 1 leto delovnih izkušenj

Kandidati naj pismene prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
in kratek življenjepis pošljejo v roku 8. dni po objavi na Zgornji 
naslov. O izbiri kandidata VAS bomo pismeno obvestili v roku 
15. dni po objavi.

Trgovina ŠTEFI j
Cesta v Rastke 26, LJUBNO OB SAVINJI ;

* j
; U G O D N A  P O N U D B A :
j - Silan 4 I .............................................................................619,90 SIT
\ - Mixal 3 kg ....................................................................... 699,90 SIT
j -sladkor 1/1   94,90 SIT
j - diabetična margarina 250 g ...........................................  97,00 SIT
j - vino Grajski rizling 1 I ....................................................... 165,00 SIT
j -čokolino ........................................................................... 139,90 SIT

Popolna razprodaja tekstila po ugodnih cenah!
Delovni čas: med tednom 7.00 -19.00, 

ob sobotah 7.00 -15 .00. ob nedeliah 8.00 -12.00.

r a m
Mercator - Zgornjesavinjska 

kmetijska zadruga 
Mozirje z. o. o.

OBJAVLJA PROSTO DELOVNO MESTO 
NATAKAR za določen čas,

za čas sezonskega povečanja dela v restavraciji GAJ 
Pogoji za zaposlitev so:

splošni posebni:
- poklicna šola IV stopnje s poklicem NATAKAR
- delovne izkušnje 6 mesecev
- dodatno znanje pasivno znanje enega tujega jezika in 

opravljen higienski pregled
- poskusno delo 2 meseca
Kandidati naj prijave pošljejo v roku 15 dni po objavi v Savinjskih novicah, 
to jedo 9. aprila 1994.0  izbiri bodo kandidati obveščeni najpozneje v roku 
15 dni po preteku roka za objavo.

U A
Mercator - Zgornjesavinjska 

kmetijska zadruga 
Mozirje z.o.o.

OBJAVLJA PROSTO DELOVNO MESTO 
NATAKAR za nedoločen čas

Pogoji za zaposlitev so:
splošni posebni:
- poklicna šola IV. stopnje s poklicem NATAKAR
- delovne izkušnje 6 mesecev
- dodatno znanje pasivno znanje enega tujega jezika in 

opravljen higienski pregled
- poskusno delo 2 meseca
Kandidati naj prijave pošljejo v roku 15 dni po objavi v Savinjskih novicah, 
to je do 9. aprila 1994. O izbiri bodo kandidati obveščeni najpozneje v roku 
15 dni po preteku roka objave.

R U M E N I L O

tfv e té e  ( H r  fc o ftiiu e

I J  Snovalci nove lokalne samouprave v naši občini bi si prihranili veliko J Z 
Z I energije, če bi poprej za nasvet vprašali - lovce. Slednji so se namreč | ■
■ ! glede na potrebe in specifiko okolja že davnega leta 1952 organizirali ! ■
2 • v sedem lovskih družin, ki imajo sedeže prav v krajih, kjer naj bi bili i ;  
2 ■ poslej sedeži novih občin. Čudno ali razumljivo? Kakor za koga. j 2 
■i 'S■ i *** i ■■ i
S I Naši po širnem svetu potujoči politiki nas vedno znova prepričujejo | ■
■ ! in tolažijo, da je Balkan za našo državo samo še geografski pojem ! ■
■ ! pomemben samo še za šolski pouk. Že mogoče, samo da smo po ! ;
;  ■ manirah še vedno trdno v sedlu bizantinske šole. Kot da so gasilci i J
I  ; delili suho zlato, (pa je šlo samo za odsluženo starojugoslovansko ; ;
SI vojaško opremo) so se krajani ali bolje del njih, znamenitega kraja še J Z 
m J bolj znamenite mozirske občine sporekli in drug drugemu pred nosom ! ■
■ ! grabili sivomaslinasto robo.Očitno smo prehiteli Balkan po nepravem ! ■
;  • voznem pasu. > j
m j *** i■
■ i Olimpijada je že dokončno za nami. Slovenci smo zelo zadovoljni z ! ■ 
* ! uspehi naših alpskih smučarjev na njej. Poznavalci trdijo, da bi tudi i J 
Z'  skakalci dosegli več, če ne bi bili obremenjeni s številnimi | J  
Z  J "stranskimi" strokovnjaki, saj je po poročilih novinarjev na vsakega | Z 
S; športnika odpadlo 1,3 spremljevalca. Tudi Slovenska hiša je gostila J I
■ ! brezštevilne domače "goste". Pa naj bi šekdo rekel, da Slovenci nismo ! ■
» ! prijazen narod! '  i J
■ i i !



ZA RAZVEDRILO

REŠITEV 
KRIŽANKE 
IZ 5.
ŠTEVILKE:

M arina, O gu lin , 
sad ika . G orn ji, 
Igor, IATA , ar, 
R S , uk, IK, 
B a la ton , A n t, 
izod inam a , Tsu, 
CA. A rka , um ik, 
Z R .A K , 
resp irao ija , Iri, 
s iroveo, E nare , 
O se ti, n inorsk, 
raj, TkaOeva, Ina.

A L A M U T  : R o m a n  pisatelja Vladim irja  B artola  
D A L A R O  : Mesto pri S to c k h o lm u  
I N L E T  : G o s t a  b o m b a ž n a  tk a n in a  
T E K T I T  : Ok sidia nu  p o d o b n a  k am nina

Med pravočasno prispelimi rešitvami iz 5. številke smo izžrebali naslednje dobitnike:
1. nagrada: (5 kg kave) Štefka DEŠMAN, Prod 25, Gornji Grad
2. nagrada: (4 kg kave) Robert JUVAN, Plac 3, Ljubno ob Savinji
3. nagrada: (3 kg kave) Jože SLAT1NŠEK, Prod 12, Ljubno ob Savinji

Nagrade dvignejo dobitniki osebno v pražarni PODSEDENŠEK v Mozirju. 
Čestitamo!
Kriažnko s kuponom iz 6. številke vložite v kuverto in jo do petka, 1. aprila 1994 pošljite 
na naslov EPSI d.o.o., Savinjska c. 4, NAZARJE s pripisom "nagradna križanka". Med 
pravočasno prispelimi pravilnimi rešitvami bomo izžrebali 3 nagrade, ki jih je prispeval 
frizerski salon Manja z Ljubnega ob Savinji:

1. nagrada: frizerske storitve v vrednosti 5.000,00 SIT
2. nagrada: frizerske storitve v vrednosti 3.500,00 SIT
3. nagrada: frizerske storitve v vrednosti 2.000,00 SIT

IME IN PRIIMEK: 
NASLOV:

OBVESTILO REŠEVALCEM!

Nagrada
zvestemu
naročniku

Za zvestobo Savinjskim 
novicam, je žreb tokra t namenil 

nagrado v znesku 
3.000,00 SIT

Elizabeti
KOPUŠAR

iz Šentjanža 39. 
Nagrajenka lahko koristi 

nagrado v navedenem znesku v 
frizerskem salonu MANJA na 

Ljubnem ob Savinji.

Čestitamo !

M IN I
S L O V A R Č E K  :

NAGRADNA KRIŽANKA



OBVESTILO OGLAŠEVALCEM!
1 januarja 1994 smo ukinili možnost komercialnega 
oglaševanja v rubriki MALI OGLASI. Ta rubrika je sedaj 
namenjena izključno relaciji "bralci bralcem". Zato pa 
smo kot novo možnost oglaševanja uvedli novo obliko 
po vzorcu Delove VROČE LINIJE z nazivom MORDA 
IŠČETE PRAV TO..

Cena 1 cm visokega stolpca širine 8 cm je  1.000,00 
SIT Vabimo obrtnike in podjetja, da izkoristijo ugod
no možnost oglaševanja!

□̂(OtETTCE 
J W W  T®<' 0 0 0

URARSTVO ŠERBELA - RUPNIK Ljubno ob Savinji
Velika izbira vseh vrst ur, LEGO, BARBIE, JOLLY., 
makete, modeli, glina, znamke, albumi, kalkulatorji in še 
marsikaj!

KEMIČNA ČISTILNICA IN PRODAJA PREMOGA
Prodaja in dostava premoga različnih vrst tudi na čeke. 
Tel.:831-567.

TRGOVINA IN SERVIS ZAGOŽEN
Šivalni stroji, gasilni aparati, plinske naprave. Zagožen, 
Ljubija 121, tel. 831-109.

ANTENE
Ste slabe volje zaradi slabe slike na vašem TV sprejem
niku? Antenske instalacije, meritve in montaža ter RTV 
servis na vašem domu! Prašnikar, tel. 845-194.

Tajnšek Diana 
Gornji Grad, Tlaka 32

Vam nudi: tel.:843-633

- rezervne dele Zastava, Golf, Lada, R-4, 
mot. žage Husqvarna

- olja za osebna vozila, kmet. mehanizacijo, mot. žage
- dodatni asortiman

ZELO UGODNE CENE GORSKIH KOLES!

Pri nakupu nad 6.000 SIT možnost plačila na 2 čeka. Pri 
gotovinskem plačilu nad 5.000 SIT 5% popusta, nad 10.000 
SIT 10% popusta.

Del. čas: 8.00 - 15.00, sobota 8.00- 12.00.

TRGOVINA "TADI"

MALI OGLASI

Mati oglasi do 10 besed, postani na kuponu iz zadri]® številke 
Savinjskih novic, so brezplačni. Vsaka nada|na beseda ! 00,00 
SIT. Mali oglas v okvirju 1.000,00 SIT,

Inštruiram nemščino in angleščino. 
Tel.: 841-037.

Inštruiram matematiko, fiziko, 
mehaniko, strojne elemente in 
energetiko. Tel.: 841-037.

Kupim parcelo ali dotrajano pos
lopje ob glavni cesti Soteska - 
Nazarje. Tel.: 832-347.

Prodam otroško posteljico “kinder 
bet" z jogijem cena 10.000 SIT. 
Tel.: 832-408.

Ugodno prodam seno. Tel.: 844- 
380 (ob sobotah), ob delavnikih 
061-51-518 po 20h.

Prodam Z 101, le tn ik 80, 
registrirano do konca leta. Cena 
1200 DEM. Tel.: 831-264.

Prodam krom pir jed iln i ali 
semenski. Teli: 844-326, zvečer.

Prodam Citroen GA, I. 1981 z 
dodatno opremo. Tel.: 063/ 853- 
273.

Prodam otroško posteljico, av- 
tosedež, hojico. Tel.: 39-234.

Viso Oltcit I. 8/91, reg. do 9/94, 
odlično ohranjena, prodam. Cena 
po dogovoru. Tel.: 063/831-698.

Prodam del grušta, modularno 
strešno opeko, tervol. Tel.: 831- 
658.

Poceni prodam krompir za krmo. 
Tel.:831-658.

Prodam dobro ohranjeno otroško 
kolo BMX. Tel.: 832-678.

Prodam seno in sadike sliv (češp). 
Tel.: 831-425.

Prodam kromatično 3 vrstno 100 
basno harmoniko, Zadrečka 20, 
Nazarje.

Prodam gorsko kolo in fantovski 
komplet št. 8, primeren za obhajilo. 
Tel.: 843-122, dopoldan.

Prodam telico simentalko, primer
no za nadaljno rejo. Tel.: 831-658.

Kupim puhalnik za seno - rabljen. 
Tel.: 841-089, Janez.

Prodam Fiat 126 P, letnik 1990 - 
garažiran. Tel.: 841-170.

Prodam hrošča, 1302, 72 I., reg. 
7/94, svetlo modre barve, cena 
1950 DM. Inf. na tel.: 832-017.

Novo stanovanjsko hišo 4 km iz 
Velenja takoj vseljivo - ugodno 
prodam. Inf.: 063/853-220.

Jedilni krompir: cvetnik, frisija, 
fijana, desire, prodam. Tel.: 841- 
196.

Ugodno prodam kupersbusch in 
kalorex - dobro ohranjen. Tel.: 
841-235.

Prodam malo rabljen motorAPN6. 
Tel.: 832-472.

V Zg. Sav. dolini prodam staro hišo 
z nekaj zemlje. Tel.: 063 857-342.

Kupim štedilnik na trdo gorivo 
dolžine do 70 cm. Tel.: 841-162.

Telico simentalko, brejo prodam. 
Tel.:841-194.

Prodam APN-4, dobro ohranjen, 
180 DEM. Tel.: 831-186 po20. uri.

Za slavnostno kosilo, večerjo 
spečem dobre, lepe, poceni bresk
vice. Naročite jih na tel. 831-258.

Prodam gajbe za krompir in 
rabljeno vrtno hišo. Tel.: 843-413.

Prodam nemško električno 
črpalko. Tel.: 832-093.

Prodajal bom roje. Anton Felicijan, 
Sp. Kraše 43.

Prodam motorno' nahrbtno, novo 
škropilnico za sadno drevje. 
Raztočnik Zdravko, Lesarska c. 
21, Nazarje.

Prodam tri pitance, težke500-600 
kg. Tel.: 831-358.

Flarmonika melodija "B-S-AS" 
prodam za 1.600 DEM in 5 
kozličkov. Cena po dogovoru. Tel. 
841-302.

Prodam igrico "Štiri v vrsto". Cena 
po dogovoru. Tel.841-523

Prodam premog karto 300 DEM. 
Nerat Alojz, Radmirje 63.

V najem  vzamem hišo z 
vrtom v Savinjski dolini do 
25 km iz Celja. Informacije: 
tel:21-825 po 19.00 url

KUPON za brezplačni mali oglas
do 10 besed v 7.št. SN

Ime in priimek: 

Naslov:



ELEKTRO trgovina
d o lm a n
M O Z I R J E

Nov delovni čas:
NON STOP 7.00 -19.00 Sobota 8.00 -12.00

TRENUTNO UGODNO:
- P P R  3 x 1 , 5  ...................................45,00 SIT
- Avtom atske varovalke ..............725,00 SIT
- F i d  stikala ................................  4.781,00 SIT
- Navadna in ekskluzivna stikala 
-Te le fon i in oprema
- Svetila
- Toplotne črpalke
- Akustika, synthesizerji

PRI NAKUPU V VREDNOSTI NAD 
10.000,00 SIT MOŽNOST PLAČILA S 

TREMI ČEKI!
S E  P R I P O R O Č A M O  

Tel. 831-007
Dolšak Marko, Saša

/ O  ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d.d.
Velenje

Spoštovani
varčevalci!
Ste že razmišljali o tem, da bi povečali vrednost 
svojih deviznih prihrankov? Pa ne veste kako? 
Svetujem vam, da jih vežete, saj so obrestne 
mere za vezane vloge tudi do trikrat višje od 
tistih, ki veljajo za vpogledne devizne vloge. 
Izbirate lahko med kratkoročnimi in dol
goročnimi nenamenskimi vezavami. Krat
koročno lahko vežete svoje devizne prihranke 
nad 1, 3 in 6 mesecev, dolgoročno pa nad 1, 2, 
3,4 in 5 let. Vabimo vas, da se glede najprimer
nejše vezave svojih deviznih prihrankov pos
vetujete v naših enotah.

DUSETL d. o. o.

Podjetje za trgovino, komisijsko prodajo 
in servisne storitve

Parižlje 8/a ( pri mostu čez Savinjo), 63314 Braslovče

VAM NUDI:
- KOSILNICE BCS (še po stari ceni)

BCS 60 2 .................................................................223.000,00 SIT
BCS 622 s sedežem..............................................459.000,00 SIT

-VRTNE KOSILNICE
MURRAY
JONSERED

- REZERVNI DELI MAG

- VELIKA IZBIRA ŠKARIJ ZA OBREZOVANJE:
FELCO, ARS, OREGON

S e r v i s  i n  r e z e r v n i  d e l i  z a g o t o v l j e n i !  
Odprto: 7 do 18 ure 
Sobota: 7 do 12 ure 
Tel.: 063-721-137

V a b l j e n i !

.......................... . H-"3000000000000000

N M O M  M»ŽM 
MMM i * * .

STEBLOVNIK IVAN
Parižlje 11/c 63314 Braslovče 

tel&fax: 063/ 721-667 0 6 3 / 721-043

- pogrebna služba 
- cvetličarna

- izdelava vencev in ostalih 
aranžmajev te r dostava na dom 

- ureditev dokumentov

- CENA KLASIČNEGA POGREBA 
Z OSNOVNO OPREMO 

(KO ODŠTEJEMO POGREBNINO) 
MANJ KOT 30.000,00 SIT 

- PREVOZ DO 50 KM ZASTONJ 
- RAČUN LAHKO PLAČATE V ŠTIRIH 

OBROKIH BREZ OBRESTI

POSLUJEMO 24 UR NA DAN



Celje - skladišče 
D-Per
7/1994

(m) mHilliII1lil
5000001673,6iovz/yo .

PODJETJE TRGOVINE, TURIZMA IN PROIZVODNJE p o. MOZIRJE-___________ y
Spoštovani kapci !

Za vas smo v BLAGOVNICI MOZIRJE
NA ODDELKU POHIŠTVA

pripravili veliko izbiro dekorativnih 
zaves in talnih oblog po akcijskih cenah

NA ŠPORTNEM ODDELKU
pa ribiški pribor

D AIWA, CORMORAN in STI STAR
OBIŠČITE N f l S  IN SE PREPRIČAJTE

CO BISS ©

O B V E S T I L A

ZDRAVSTVENA POSTAJA MOZIRJE
Dežurna služba je vsak dan od 20. ure zvečer do 6. ure zjutraj. V 
soboto in nedeljo je ves dan od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek) 
v zdravstveni postaji Mozirje. Možni so tudi zdravniški nasveti po 
telefonu 831-421 tudi v času dežurstva.

VETERINARSKO DEŽURSTVO
21.03. do 27.03. LEŠNIK MARJAN, dr. vet. med. Ljubija, 
tel. 0609-616-978 (831-219)
28.03. do 03.04. KRALJ CIRIL, dr. vet. med. Ljubno, 
tel. 0609-616-978 (841-410)
04.04. do 10.04. ZAGOŽEN DRAGO, dr. vet. med. Ljubno, 
tel. 0609- 616-978 (841-769)
VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE,
Tel.: 831-017, 831-418, 0609-616-978 
IZDAJA ZDRAVIL: VSAK DAN OD 7 DO 8,30 URE. 
OSEMENJEVANJE OB NEDELJAH JE PO OSEMENJEVALNIH 
PUNKTIH

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Nadzornišfto Nazarje
21.03. do 27.03. JERAJ FRANC, Prihova, tel. 831-910
28.03. do 03.04. LEVER PETER, Paška vas, tel. 885-150
04.04. do 10.04. TRATNIK FRANC, Pusto polje, tel. 831-263
V primeru, da se dežurni ne javi doma, pokličite tel. 441-242 ali 25-841, 
kjer dobite vse potrebne informacije.

SINDIKALNA PRAVNA POMOČ
je na razpolago članom ZSSS vsako sredo od 15.00 do 16.30 ure v 
prostorih Delavskega doma v Nazarjah. Odvetnik: g. Miran Jeromel.
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EPSI

MATIČNA KRONIKA za mesec februar 1994
ROJSTVA:
Rodilo se je 9 dečkov in 3 deklice
POROKE:
1. Sedovšek Aleksander, 1967, Brezje 63 in Žehel Nevenka, 1966, 
Mozirje, Nove Trate 6; 2. Reberšak Anton, 1968, Ljubija 57 in Polak 
Katarina, 1968, Ljubija 57; 3. Pustoslemšek Janez, 1961, Savina 62 
in Zajc Branka, 1964, Bočna, Podhom 12;
SMRTI:
1. Rak Marija, 1914, Gornji Grad, Prod 6; 2. Matjaž Stanislav, 1946, 
Tirosek 29; 3. Kuntič Ferenc, 1914, Nizka 15; 4. Nadvežnik Jožefa, 
1933, Nizka 32; 5. Zajc Franc, 1916, Prihova 26; 6. Zidam Slavica, 
1923, Prihova 20; 7. Grudnik Franc, 1914, Ljubno/Savinji, Prod 16; 8. 
Berglez Martina, 1906, Radmirje 69; 9. Polanšek Angela, 1909, Luče 
31; 10. Breznik Marija, 1906, Luče 14; 11. Funtek Marija, 1908, 
Podveža 15; 12. Destovnik Marija, 1904, Lepa Njiva 69; 13. Hriberšek 
Anton, 1941, Ljubija 52; 14. Hriberšek Elizabeta, 1901, Lepa Njiva 8; 
15. Jurkovnik Franc, 1914, Lepa Njiva 65; 16. Točaj Matija, 1929, Lepa 
Njiva 25; 17. Britovšek Božidara, 1938, Mozirje, Cesta na Rožnik 18.

SPORED FILMOV
KINO LJUBNO OB SA VINJI
26.03. in 27.03 VZHAJAJOČE SONCE - ameriški film - kriminalka
02.04. in 03.04. ROBIN HOOD - ameriški film - komedija
KINO "JELKA " NAZARJE
26.03. in 27.03. VZHAJAJOČE SONCE - ameriški film - kriminalka
02.04. in 03.04. TINA - ameriški film - biografija/glas.
KINO "DOM" MOZIRJE
26.03. in 27.03. TINA TURNER - ameriški film - biografija/glas.
02.04. in 03.04. TRIJE MUŠKETIRJI - ameriški - pustolovski


